
Møteprotokoll Fauske Kommune  

   

Kommunestyre 
 
 

 

Møtedato: 13.12.2018 Fra kl. 10:00 Til behandling: Sakene  

Møte nr: 7/2018 Til kl. 14:30 Møtested: Administrasjonsbygget, 
kommunestyresalen 

 
 
TILSTEDE PÅ MØTET: 

Medlemmer Parti 
Andreas Vestvann Johnsen AP 
Hilde Johanne Dybwad AP 
Ottar Skjellhaug AP 
Gro Anita Olsen FL 
Gry Janne Rugås FL 
Jørn Stene FL 
Karin Rugås FL 
Kathrine Moan Larsen FL 
Kjetil Sørbotten FL 
Linda Wangen Salemonsen FL 
Nils-Christian Steinbakk FL 
Sverre Hagen FL 
Vegard Setså FL 
Leif Johan Lindstrøm FRP 
Arnt Pedersen H 
Kristin Setså H 
Ronny Borge H 
Siv Anita Johnsen Brekke H 
Jens Bertel Kyed KRF 
Anne Helene Godding R 
Per-Gunnar Kung Skotåm R 
Ole Tobias Orvin SV 
Svein Roger Bådsvik V 

 

Varamedlemmer Parti 
John-Harald Løkås AP 
Nils Sture Bringsli FL 
Per Støre FRP 
Tore Paul Stemland FRP 

 

Andre: 
Berit Vestvann Johnsen 
Elisabeth Larsen 
Frank Raimond Zahl 
Geir Mikkelsen 
Gull H. Pedersen 
Hilde Christine Sørensen 
Inger-Lise Evenstrøm 
Ingrid K. Alterskjær 
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Jonny Riise 
Kariann Skar Sørdahl 
Ketil Hugaas 
Lene Gulstad 
Nils-Are Johnsplass 
Tom Erik Holteng 
Trond Heimtun 
Ulf Flønes 
Øyvind Storli 

 
 
 

Inhabil Sak Varamedlem Merknad 

Siv Anita Johnsen 
Brekke 

121/18 ,       Siv Anita Johnsen Brekke (H) 
stilite spørsmål med egen 
habilitet - Kontaktperson for 
Fagforbundet i prosessen. 
Brekke ble enstemmig 
erklært inhabil. 

Sverre Hagen 122/18 ,  Sverre Hagen (FL) stilte 
spørsmål med egen hablitet - 
Styreleder. 
Hagen ble enstemmig erklært 
inhabil. 

 
 
Møtenotater: 
Møtet var innkalt på lovlig måte. Møtet var kunngjort i distriktets lokalaviser, og dokumentene 
var utlagt til ettersyn på kommunens hjemmeside. 

Ordfører Jørn Stene og varaordfører Linda W. Salemonsen leder møtet. 

Orientering om Gata18 og veien framover v/prosjektleder Ørjan Strand. 

Det var ingen merknader til innkalling. 

Merknader til dagsorden: 

 Det vil bli en generaldebatt under sak 115/18 og 116/18. Sak 116/18 behandles før 
sak 115/18. 

 Per-Gunnar Skotåm (R): Ber om orientering status for leieavtaler 

 Siv Anita Johnsen Brekke (H): Ber om at habilitet blir vurdert i sak 121/18 

 Sverre Hagen (FL): Ber om at habilitet blir vurdert i sak 122/18 

 Hilde Dybwad (AP): Ber om at habilitet blir vurdert i sak 121/18 

Dagsorden med merknader ble enstemmig vedtatt. 
 

Hilde Dybwad (AP) innvilget permisjon fra og med sak 117/18. 

Svar på spørsmål: 
Per-Gunnar Skotåm (R): 
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Kommunalsjef Trond Heimtun svarte. Sammenheng med flyktningekrisen i 2015. 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
UNDERSKRIFTER: 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 
 
Fauske 17.12.18 
 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekreetær 
 
 
 
 
Jørn Stene 
ordfører 

representant representant 

 
Protokollen er godkjent av kommunestyre i møte nr           den 
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Saksliste 
 

Saksnr. Sakstittel  
112/18 Godkjenning av møtebok  

113/18 Delegerte saker i perioden  
114/18 Referatsaker i perioden  

115/18 Betalingsregulativ 2019  
116/18 Årsbudsjett 2019 og økonomiplan 2019–2022  

117/18 Disponering av kompensasjonstilskudd for 
omsorgsboliger 2019 

 

118/18 Vedrørende kostnader knyttet til drift av nødnett  
119/18 Trafikksikkerhetsplan 2019-2023  

120/18 Sluttbehandling reguleringsplan Hjerteløypa i 
Valnesfjord 

 

121/18 Samarbeidsform for NAV i Indre Salten  

122/18 Erverv av boretter i Helsetunet Borettslag  

123/18 Samarbeidsavtale om akuttberedskap i 
barneverntjenesten 

 

124/18 Kommunedelplan for fysisk aktivitet og friluftsliv  
125/18 Orienteringssak tilskudd private barnehager 2019  

126/18 Eksamen grunnskole 2018  
127/18 Ordensreglement for skolefritidsordningen i 

Fauskeskolen 
 

128/18 Endring av selskapsavtale Salten Brann IKS  

129/18 Nyvalg etter bortgang - Egil Setså  
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112/18: Godkjenning av møtebok 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Møtebok nr. 6/2018 godkjennes. 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 112/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Møtebok nr. 6/2018 godkjennes. 

 
 
 
113/18: Delegerte saker i perioden 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Delegerte saker tas til orientering. 
 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 113/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Delegerte saker tas til orientering. 

 
 
 
114/18: Referatsaker i perioden 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Dokumentene tas til orientering. 
 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
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KOM- 114/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Dokumentene tas til orientering. 

 
 
 
115/18: Betalingsregulativ 2019 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 27.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret vedtar betalingsregulativ 2018 for Fauske kommune. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Kommunestyret vedtar betalingsregulativ 2018 for Fauske kommune. 
 

 
Plan- og utviklingsutvalg 20.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
PLUT- 123/18 Vedtak: 
Innstilling til formannskapet: 

Kommunestyret vedtar betalingsregulativ 2018 for Fauske kommune. 
 
Oppvekst- og kulturutvalg 22.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
OPKU- 037/18 Vedtak: 
Innstilling til formannskapet: 

Kommunestyret vedtar betalingsregulativ 2018 for Fauske kommune. 
 
Helse- og omsorgsutvalg 26.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
HEOM- 028/18 Vedtak: 
Innstilling til formannskapet: 

Kommunestyret vedtar betalingsregulativ 2018 for Fauske kommune. 
 
Formannskap 27.11.2018: 
 
 
Behandling: 
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Rådmannens forslag til innstilling ble vedtatt med 8 (1AP, 3FL, 1FRP, 2H, 1SV) mot 1 (1R) 
stemme. 

 
FOR- 095/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret vedtar betalingsregulativ 2018 for Fauske kommune. 
 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling med endringer vedtatt i budsjettet ble vedtatt med 24 (4AP, 11FL, 
4H, 1KRF, 2R, 1SV, 1V) mot 3 (3FRP) stemmer. 

 
KOM- 115/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Kommunestyret vedtar betalingsregulativ 2018 for Fauske kommune med endringer i 
vedtatt budsjett. 

 
 
 
116/18: Årsbudsjett 2019 og økonomiplan 2019–2022 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 27.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 
1. Strategisk innretning 

a. Fauske kommune har over år hatt et for høyt driftsnivå i forhold til de reelle 
inntektene. Situasjonen er nå kritisk med en drift i betydelig underbalanse både i 
2017 og 2018. Meget høy lånegjeld forsterker behovet for å gjøre umiddelbare 
driftstilpasninger i kommende økonomiplanperiode.  

 
b. Rådmannen foreslår en dreining med fokus på en fremtidsrettet helse- og 

omsorgssektor, gjennom omstrukturering av institusjon og hjemmetjeneste. 

 
c. Demografiutviklingen i Fauske kommune medfører et behov å redusere utgiftene i 

skole betydelig, for på sikt å overføre ressurser til helse og omsorg. Samtidig satses 
det på barn og unge gjennom ferdigstillelse av investeringer i nye skole- og 
barnehagebygg med uteområder. 

 
2. Økonomiplan 2019–2022 

a. Økonomiplanen vedtas med de retningsgivende mål og premisser samt økonomiske 
drifts- og investeringsrammer som er nedfelt i forslag til økonomiplan for Fauske 
kommune. 

 
3. Budsjett 2019 

a. Budsjett 2019 for Fauske kommune vedtas med alle tiltak slik de foreligger. 

 
b. Budsjettrammer for 2019 for Fauske kommune fastsettes som bindende for alle 

enheter og må ikke overskrides uten at det skjer etter samtykke fra bevilgende 
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myndigheter etter fullmakter gitt i reglement for delegering av myndighet i 
budsjettsaker. 

 
c. Investeringsplanen 2019 for Fauske kommune vedtas slik den foreligger. 

 
d. Skatt på inntekt og formue skrives ut etter høyest lovlige sats. 

 
e. For skatteåret 2019 skal det skrives ut eiendomsskatt for faste eiendommer i hele 

Fauske kommune, jf. lov om eigedomsskatt til kommunane (eskl.) § 2 og § 3 første 
ledd, bokstav a. Kommunen skriver i tillegg ut skatt på næringsdelen (bygning og 
grunn) i tidligere skattelagte verk/bruk (annet ledd i overgangsregel til esktl. § 3 og 
4). Det skrives ut skatt på det særskilte skattegrunnlaget redusert med en 
syvendedel i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.) 

i. Den generelle skattesatsen settes til 7 promille, jf. eskl. § 13. Satsene 
differensieres ved at den sats som skal gjelde for boliger og 
fritidseiendommer settes til 3 promille, jf. eskl. § 12, bokstav a. 
Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget settes til 7 promille. 

ii. Bunnfradrag for boliger, jf. eskl. § 11 annet ledd settes til kr 100 000,– 
for hver boenhet. 

iii. Det gis fritak for eiendomsskatt for bygninger som eies og drives av 
lag og foreninger og som benyttes til deres primærvirksomhet, jf. eskl. 
§ 7 bokstav a. Drives det kommersiell virksomhet i hele eller deler av 
bygget/eiendommen betales eiendomsskatt for den del der 
kommersiell drift skjer. 

iv. Det gis fritak for eiendomsskatt for boliger bygd de siste fem år, jf. 
eskl. § 7, bokstav c. 

v. Eiendomsskatten betales i to terminer, jf. eskl. § 25 første ledd. 
Første termin er 31. mars og andre termin er 30. september. 

vi. Takstvedtektene for eiendomsskatt i Fauske kommune av 22.5.2014, 
jf. eskl. § 10. 

vii. Takstene fastsatt med virkning for skatteåret 2015, skal gjelde frem til 
kommunestyret fatter vedtak om ny alminnelig taksering eller 
kontorjustering, jf. eskl. § 8 A-4. 

 
f. Godtgjørelse til ordfører og varaordfører. 

i. Godtgjørelse til ordfører er lik den til enhver tid gjeldende godtgjørelse 
for stortingsrepresentant. 

ii. Godtgjørelse til varaordfører utgjør 30 % av ordførers godtgjørelse. 

 
g. For 2018 legges det opp til en samlet låneramme på 206 938 mill. kr. Dette fordeler 

seg på 139 938 mill. kr til ordinære investeringer og 67 mill. kr til VA-investeringer. 
Lånene gis løpetid i samsvar med kommunelovens bestemmelser i § 50. I budsjett 
og økonomiplan er avdragstid satt til inntil 40 år. Låneopptaket er fordelt slik: 
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Rådmannens forslag til innstilling: 
1. Strategisk innretning 

a. Fauske kommune har over år hatt et for høyt driftsnivå i forhold til de reelle 
inntektene. Situasjonen er nå kritisk med en drift i betydelig underbalanse både i 
2017 og 2018. Meget høy lånegjeld forsterker behovet for å gjøre umiddelbare 
driftstilpasninger i kommende økonomiplanperiode.  

 
b. Rådmannen foreslår en dreining med fokus på en fremtidsrettet helse- og 
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omsorgssektor, gjennom omstrukturering av institusjon og hjemmetjeneste. 

 
c. Demografiutviklingen i Fauske kommune medfører et behov å redusere utgiftene i 

skole betydelig, for på sikt å overføre ressurser til helse og omsorg. Samtidig satses 
det på barn og unge gjennom ferdigstillelse av investeringer i nye skole- og 
barnehagebygg med uteområder. 

 
2. Økonomiplan 2019–2022 

a. Økonomiplanen vedtas med de retningsgivende mål og premisser samt økonomiske 
drifts- og investeringsrammer som er nedfelt i forslag til økonomiplan for Fauske 
kommune. 

 
3. Budsjett 2019 

a. Budsjett 2019 for Fauske kommune vedtas med alle tiltak slik de foreligger. 

 
b. Budsjettrammer for 2019 for Fauske kommune fastsettes som bindende for alle 

enheter og må ikke overskrides uten at det skjer etter samtykke fra bevilgende 
myndigheter etter fullmakter gitt i reglement for delegering av myndighet i 
budsjettsaker. 

 
c. Investeringsplanen 2019 for Fauske kommune vedtas slik den foreligger. 

 
d. Skatt på inntekt og formue skrives ut etter høyest lovlige sats. 

 
e. For skatteåret 2019 skal det skrives ut eiendomsskatt for faste eiendommer i hele 

Fauske kommune, jf. lov om eigedomsskatt til kommunane (eskl.) § 2 og § 3 første 
ledd, bokstav a. 

i. Den generelle skattesatsen settes til 7 promille, jf. eskl. § 13. Satsene 
differensieres ved at den sats som skal gjelde for boliger og 
fritidseiendommer settes til 3 promille, jf. eskl. § 12, bokstav a.  

ii. Bunnfradrag for boliger, jf. eskl. § 11 annet ledd settes til kr 100 000,– 
for hver boenhet. 

iii. Det gis fritak for eiendomsskatt for bygninger som eies og drives av 
lag og foreninger og som benyttes til deres primærvirksomhet, jf. eskl. 
§ 7 bokstav a. Drives det kommersiell virksomhet i hele eller deler av 
bygget/eiendommen betales eiendomsskatt for den del der 
kommersiell drift skjer. 

iv. Det gis fritak for eiendomsskatt for boliger bygd de siste fem år, jf. 
eskl. § 7, bokstav c. 

v. Eiendomsskatten betales i to terminer, jf. eskl. § 25 første ledd. 
Første termin er 31. mars og andre termin er 30. september. 

vi. Takstvedtektene for eiendomsskatt i Fauske kommune av 22.5.2014, 
jf. eskl. § 10. 

vii. Takstene fastsatt med virkning for skatteåret 2015, skal gjelde frem til 
kommunestyret fatter vedtak om ny alminnelig taksering eller 
kontorjustering, jf. eskl. § 8 A-4. 

 
f. Godtgjørelse til ordfører og varaordfører. 
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i. Godtgjørelse til ordfører er lik den til enhver tid gjeldende godtgjørelse 
for stortingsrepresentant. 

ii. Godtgjørelse til varaordfører utgjør 30 % av ordførers godtgjørelse. 

 
g. For 2018 legges det opp til en samlet låneramme på 206 938 mill. kr. Dette fordeler 

seg på 139 938 mill. kr til ordinære investeringer og 67 mill. kr til VA-investeringer. 
Lånene gis løpetid i samsvar med kommunelovens bestemmelser i § 50. I budsjett 
og økonomiplan er avdragstid satt til inntil 40 år. Låneopptaket er fordelt slik: 
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Formannskap 27.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble vedtatt med 8 (1AP, 3FL, 1FRP, 2H, 1SV) mot 1 (1R) 
stemme. 
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FOR- 096/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 
1. Strategisk innretning 

a. Fauske kommune har over år hatt et for høyt driftsnivå i forhold til de reelle 
inntektene. Situasjonen er nå kritisk med en drift i betydelig underbalanse både i 
2017 og 2018. Meget høy lånegjeld forsterker behovet for å gjøre umiddelbare 
driftstilpasninger i kommende økonomiplanperiode.  

 
b. Rådmannen foreslår en dreining med fokus på en fremtidsrettet helse- og 

omsorgssektor, gjennom omstrukturering av institusjon og hjemmetjeneste. 

 
c. Demografiutviklingen i Fauske kommune medfører et behov å redusere utgiftene i 

skole betydelig, for på sikt å overføre ressurser til helse og omsorg. Samtidig satses 
det på barn og unge gjennom ferdigstillelse av investeringer i nye skole- og 
barnehagebygg med uteområder. 

 
2. Økonomiplan 2019–2022 

a. Økonomiplanen vedtas med de retningsgivende mål og premisser samt økonomiske 
drifts- og investeringsrammer som er nedfelt i forslag til økonomiplan for Fauske 
kommune. 

 
3. Budsjett 2019 

a. Budsjett 2019 for Fauske kommune vedtas med alle tiltak slik de foreligger. 

 
b. Budsjettrammer for 2019 for Fauske kommune fastsettes som bindende for alle 

enheter og må ikke overskrides uten at det skjer etter samtykke fra bevilgende 
myndigheter etter fullmakter gitt i reglement for delegering av myndighet i 
budsjettsaker. 

 
c. Investeringsplanen 2019 for Fauske kommune vedtas slik den foreligger. 

 
d. Skatt på inntekt og formue skrives ut etter høyest lovlige sats. 

 
e. For skatteåret 2019 skal det skrives ut eiendomsskatt for faste eiendommer i hele 

Fauske kommune, jf. lov om eigedomsskatt til kommunane (eskl.) § 2 og § 3 første 
ledd, bokstav a. Kommunen skriver i tillegg ut skatt på næringsdelen (bygning og 
grunn) i tidligere skattelagte verk/bruk (annet ledd i overgangsregel til esktl. § 3 og 
4). Det skrives ut skatt på det særskilte skattegrunnlaget redusert med en 
syvendedel i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.) 

i. Den generelle skattesatsen settes til 7 promille, jf. eskl. § 13. Satsene 
differensieres ved at den sats som skal gjelde for boliger og 
fritidseiendommer settes til 3 promille, jf. eskl. § 12, bokstav a. 
Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget settes til 7 promille. 

ii. Bunnfradrag for boliger, jf. eskl. § 11 annet ledd settes til kr 100 000,– 
for hver boenhet. 

iii. Det gis fritak for eiendomsskatt for bygninger som eies og drives av 
lag og foreninger og som benyttes til deres primærvirksomhet, jf. eskl. 
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§ 7 bokstav a. Drives det kommersiell virksomhet i hele eller deler av 
bygget/eiendommen betales eiendomsskatt for den del der 
kommersiell drift skjer. 

iv. Det gis fritak for eiendomsskatt for boliger bygd de siste fem år, jf. 
eskl. § 7, bokstav c. 

v. Eiendomsskatten betales i to terminer, jf. eskl. § 25 første ledd. 
Første termin er 31. mars og andre termin er 30. september. 

vi. Takstvedtektene for eiendomsskatt i Fauske kommune av 22.5.2014, 
jf. eskl. § 10. 

vii. Takstene fastsatt med virkning for skatteåret 2015, skal gjelde frem til 
kommunestyret fatter vedtak om ny alminnelig taksering eller 
kontorjustering, jf. eskl. § 8 A-4. 

 
f. Godtgjørelse til ordfører og varaordfører. 

i. Godtgjørelse til ordfører er lik den til enhver tid gjeldende godtgjørelse 
for stortingsrepresentant. 

ii. Godtgjørelse til varaordfører utgjør 30 % av ordførers godtgjørelse. 

 
g. For 2018 legges det opp til en samlet låneramme på 206 938 mill. kr. Dette fordeler 

seg på 139 938 mill. kr til ordinære investeringer og 67 mill. kr til VA-investeringer. 
Lånene gis løpetid i samsvar med kommunelovens bestemmelser i § 50. I budsjett 
og økonomiplan er avdragstid satt til inntil 40 år. Låneopptaket er fordelt slik: 
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Arbeidsmiljøutvalg 04.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Saken ble enstemmig tatt til orientering. 

 
AMU- 020/18 Vedtak: 
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Vedtak:  

Saken ble tatt til orientering. 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Leder i ungdomsrådet, Emma Granholm, benyttet sin møte- og talerett etter reglementets § 15. 

Nils-Christian Steinbakk (FL) fremmet følgende forslag på vegne av FL, R og SV: 
Fauske kommunestyre konstaterer at kommunens økonomiske situasjon er krevende og at 
omstillings- og prosessforenklingsarbeidet som er igangsatt må videreføres og videreutvikles. 

Kommunestyret er tidligere gjort kjent med at driften i 2018 går med et betydelig merforbruk, 
fortrinnsvis i pleie- og omsorgssektoren. Budsjett for 2019 har betydelige strukturelle endringer i 
seg for å rette opp i dette. 
Bakgrunnen for kommunens utfordrende driftssituasjon skylde i hovedsak følgende: 

· Fauske kommune er en kraftkommune som har nytt godt av store inntekter fra 
dette. Konsesjonskraft, konsesjonsavgifter, kvotekraft, eiendomsskatt og utbytte fra 
eierinteressene i SKS, har vært brukt til å tilby innbyggerne gode tjenestetilbud 
innenfor alle sektorer. Inntektene fra kraft er som kjent vesentlig redusert de siste 
årene. Lave kraftpriser har gitt lavere inntekter både på salg av konsesjonskraft, 
eiendomsskatt og utbytte. Inntektstapet er betydelig. 

· Store investeringer i skolebygg har gjort at Fauske kommune har gått fra å være en 
kommune med gjeldsnivå godt under landssnittet, til å nå ligge blant de høyeste i 
landet. I 2019 vil Fauske kommune betale ca 63 millioner kroner i renter og avdrag 
på gjeld. I 2012 var tilsvarende tall 26 millioner kroner. 

· Fauske kommune har ikke i tilstrekkelig grad harmonisert sitt aktivitetsnivå over 
lang tid i takt med befolkningsendringer, bortfall av inntekter og økte kapitalutgifter. 
Blant annet har den demografiske utviklingen i kommunen med stadig færre 
innbyggere i aldersgruppen 6-15 år, medført et bortfall av rammetilskudd på ca 30 
millioner kroner, uten at utgiftene er redusert i samme takt. 

Bare fra 2017 til 2018 er Fauske kommunes inntekter redusert med ca 49 millioner kroner. 
Som en konsekvens av dette er kommunestyret tydelig på at det må gjøres betydelige grep for 
å balansere driften. I fremtiden må det genereres positive driftsresultat for å komme i posisjon til 
å møte fremtidige behov for gode tjenester til innbyggerne og til å kunne gjøre nye 
investeringer. Samfunnsmessige endringer gjør at kommunal sektor må være omstillingsdyktig 
og endringsvillig for å kunne nå disse mål. 
Med bakgrunn i dette vedtas formannskapets forslag til budsjett med følgende endringer: 

 
1. TILTAK 2019 

Reduserte inntekter/økte utgifter  

  

Skole  

Foreslått økning SFO-sats reduseres med 50 % 350 000 

Newtontilbud opprettholdes som i dag 100 000 

Barnehage  

Oppretting av en ny avdeling 0-3 år Vestmyra 700 000 

Kultur og idrett  

Brukerbetalinger for leie av idrettsanlegg for barn og unge innføres ikke 500 000 

Sulitjelma bad holdes åpent i perioden oktober – april 500 000 

Tilskudd til «aktiv sommer» opprettholdes 150 000 

Hjemmetjenesten  
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Omstrukturering drift hjemmetjenesten/Sagatun 3 300 000 

Fauske kommunale eiendommer  

Fauskebadet holdes åpent i skoleferiene 200 000 

VVA  

Gebyr særskilte bestillinger 150 000 

Sum reduserte inntekter/økte utgifter 5 950 000 

  

Økte inntekter/reduserte utgifter  

Fondsforvaltning/fellesområdet  

Salg konsesjonskraft 5 200 000 

Politisk virksomhet  

Reduksjon politisk virksomhet 750 000 

Sum økte inntekter/reduserte utgifter 5 950 000 

  

INVESTERINGER EKS. MVA  

Hjemmeside/digitalisering 300 000 

Innkjøp IPAD/PC 5. – 7. klasse 700 000 

Oppgradering vei Vika/Leivset 1 500 000 

Oppgradere lysløype i Hauan/Sjåheia 1 500 000 

Sum investeringer 4 000 000 

Finansiering  

Omdisponere sentrumsutvikling (tidligere års låneopptak) 1 200 000 

Økt låneopptak 2 800 000 

Sum 4 000 000 

 
 
KOMMENTARER/VERBALER 

1. Fra 1. august 2018 er kravet til den pedagogiske bemanningen skjerpet i forskrift 
om pedagogisk bemanning. Endringene innebærer at det stilles krav om at 
barnehagene har en pedagogisk bemanning som tilsvarer minimum en pedagogisk 
leder pr syv barn under tre år og en pedagogisk leder pr 14 barn over tre år. 
Kommunestyret forutsetter at rådmannen gjennomfører den pedagogiske 
bemanningen i barnehagene i tråd med gjeldende forskrift. 
 

1. For å møte fremtidens samfunnsendringer stilles det også krav til hvordan 
kommunen er organisert, både funksjonelt og kvalitetsmessig. Kommunestyret ber 
derfor rådmannen utrede en sak om en fremtidsrettet administrativ organisering av 
kommunen med færre ledernivå. Saken fremlegges for kommunestyret i løpet av 
våren 2019. Som en konsekvens av dette må den politiske struktur evalueres i 
løpet av året.  
 

1. Kommunestyret ber rådmannen utrede og fremlegge en sak hvor elever med 
særskilte behov på 5. – 10. trinn gis individuell opplæring utenfor sin egen 
nærskole. Formålet må blant annet være å gi elever som ønsker det individuell 
tilpasset opplæring og en følelse av å kunne beherske sine ferdigheter i ulike 
situasjoner de møter i hverdagen. 
 

1. Kommunestyret ser behovet for å rekruttere og beholde kvalifisert arbeidskraft i 
Fauske kommune også for fremtiden. Dette gjelder i særdeleshet helsepersonell 
og pedagoger i skole og barnehage. Kommunestyret er opptatt av at Fauske 
kommune sikrer vekst og tilflytting av nye innbyggere. Da er det svært viktig at 
kommunen forblir en attraktiv arbeidsgiver, dette for å sikre gode offentlige 
tjenester for våre innbyggere. Med bakgrunn i dette ber kommunestyret rådmann 
utarbeide en rekrutteringsplan som fremlegges kommunestyret for behandling 
første halvår i 2019. 
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1. Kommunestyret er opptatt av å være en god arbeidsgiver som tilbyr hele og faste 

stillinger til sine ansatte. Kommunestyret ser at det spesielt innenfor Helse og 
Omsorg brukes store summer til vikarbruk og dette må begrenses kraftig i 2019. 
Kommunestyret vet at med faste hele stillinger vil vi få vikarutgiftene ned, samt at 
våre ansatte får en inntekt de kan leve av. For å intensivere arbeidet ber 
kommunestyret rådmann se til andre kommuner og helseforetak som lykkes med 
heltidskultur og komme tilbake med en sak til partssammensatt utvalg for drøfting 
og iverksetting av tiltak. 
 

1. Kommunestyret er kjent med at kommunene Vefsn og Rana har fått til et godt 
samarbeid mellom kommunen og frivilligheten i livets siste dager. Dette arbeidet er 
ikke basert på at frivillige skal gjøre kommunenes lovpålagte oppgaver. Derimot er 
det gjennom samarbeid og system blitt et fruktbart arbeid som gagner både 
pårørende, beboere og pleiepersonell. Kommunestyret er stolt over alle de timer 
frivillige legger ned i ulike sektorer i kommunen i dag og tror at også med dette 
arbeidet vil høyne kvaliteten og kompetansen i helsetjenesten. I tillegg til at det er 
tverrpolitisk enighet om å tilrettelegge for frivillige, er det mulig å søke midler i ulike 
fora for å starte et slikt arbeid. Med bakgrunn i dette ber kommunestyret Rådmann 
fremlegge en sak før sommeren 2019. 
 

1. Driften ved Sagatun videreføres i 2019. Kommunestyret ber rådmannen utrede og 
fremlegge en sak hvor Sagatun gjøres til et botilbud for selvhjulpne eldre som 
søker trygghet og felleskap med andre mennesker i samme situasjon. Det er også 
et ledd i å forebygge ensomhet. For å finne en best mulig bærekraftig løsning bes 
det om at Sulitjelma boligfond og Indre Salten boligbyggelag ses på som 
samarbeidspartnere i denne prosess. 
 

1. Kommunestyret vil understreke prinsippet om at gratis treningstimer for barn/unge i 
kommunenes anlegg skal videreføres. 
 

1. Kommunestyret ber rådmannen koordinere åpningstidene i Sulisbadet på nytt og 
tilpasse denne skolesvømming og andre fritidsaktiviteter. Det bes om at 
fredag/lørdag periodevis vurderes i denne sammenheng for å øke 
inntektsgrunnlaget fra tilreisende besøkende. 
 

1. Lysløypa i Hauan/Sjåheia er et meget attraktivt turområde gjennom hele året 
lokalisert «midt» i kommunens største boligområde. Den favner bredt i forhold til 
brukergrupper og det er godt tilrettelagt med gapahuker og ildsteder. 
Kommunestyret ber rådmannen, i samarbeid med lag og foreninger, iverksette 
utbedring og vedlikehold av dette anlegget, slik at det snarest kan tas i bruk. 
Parallelt med at dette arbeidet utføres søkes det eksterne finansieringsmuligheter 
gjennom f.eks spillemidler, tilskudd til nærmiljøanlegg, tilskudd til friluftsområde ol. 
 

1. Fauske kommune har en sentral rolle å sørge for at dets innbyggere har det godt. 
Ivaretakelsen av veteraner fra internasjonale operasjoner er et samfunnsansvar for 
alle sektorer, men kanskje spesielt for den tilhørende kommunen. Kommunestyret 
ber derfor rådmannen fremlegge forslag til veteranplan for Fauske kommune. 
 

1. Kommunestyret ber rådmannen legge til rette for en fleksibel og mer smidig 
innkreving av kommunale avgifter. Ved at kommunens innbyggere henvender seg 
til kommunen, bes det om at fakturering skjer enten månedlig, kvartalsvis eller 
årlig. 
 

1. Rådmannen bes til hvert møte i formannskapet rapportere om status i den 
økonomiske utvikling. 
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Leif Lindstrøm (FRP) fremmet følgende forslag: 
Innledning  

Vedlagt følger Fauske Fremskrittspartibs (FrP) forslag til budsjett for Fauske kommune for året 
2019, i tillegg til noen føringer for lengre ut i tid. Alle tall og tabeller i dette dokumentet tar 
utgangspunkt i Rådmannens forslag til økonomiplan, og har til hensikt å gjøre nødvendige 
prioriteringer for bedre tjenesteproduksjon og en bærekraftig kommuneøkonomi. Vårt mål er en 
bedre organisering av kommunen med gode tjenester til innbyggerne, herunder å legge vekt på 
viktigheten av forebyggende tiltak, samtidig som vi reduserer eiendomsskattebyrden for 
innbyggerne i Fauske kommune. Med vårt budsjett ønsker vi å vise at der er handlingsrom og 
muligheter.  
 
Tross advarsler hele siste året, har driftsunderskuddet økt enda mer i Fauske kommune. Nå 
nærmer det seg 30 millioner kroner. Ordfører Jørn Stene (F) har uttalt at han er ganske sikker 
på at vi havner på Robek-lista i nær framtid. Det betyr i så fall at Fauske kommune blir 
underlagt styring av fylkesmannen i Nordland med bakgrunn i dårlig økonomisk styring. Dette 
har FrP lenge advart mot.  
 
Med andre ord er kommunen inne i en særdeles vanskelig økonomisk situasjon. Dette selv om 
Fauske kommune har store verdier som er lett omsettelige, og som i langt bedre grad vil sette 
kommunen i stand til å løse de oppgavene kommunen i lovs form er satt til å løse. Kommunens 
innbyggere har likevel liten glede av de store verdiene, fordi kommunen årlig mangler penger til 
viktige driftsutgifter, og investeringer. Kommunen har heller ikke utnyttet potensiale som ligger i 
å organisere seg annerledes, og å bruke konkurranse som virkemiddel. Konkurranse om å 
utføre kommunale oppgaver vil kunne gi innbyggerne et bedre tilbud.  
 
En av våre mest prioriterte saker dette valget er å få Fauskes økonomi på rett kjøl igjen. Fauske 
skal være en kommune der alle trives, med gode tjenester og positivitet til utvikling av byen og 
kommunen. De tjenestene Fauske kommune leverer i dag er det et større eller mindre behov 
for. FrP ønsker å prioritere de tjenestene som er viktigst for folk flest, og ha et klart fokus på 
barn og ungdom og helse/omsorgstjenester.  
 
FrPs budsjettforslag innebærer en storstilt omfordeling av ressursene i Fauske kommune. Fra 
kommunal rikdom i form av aksjer i private selskaper - til et godt tjenestetilbud til kommunens 
innbyggere.  
 
Som ansvarlige politikere har vi ansvaret for en sunn og fremtidsrettet økonomistyring. 
Økonomistyringen danner grunnlaget for tjenesteproduksjon og velferd.   
 
Fauske FrP har som sitt mål at partiets folkevalgte skal være innbyggernes talsmenn overfor 
det offentlige. Vi mener at lokale folkeavstemninger, folkemøter, åpne høringer, brukerstyrer og 
servicekontrakter må bli naturlige deler av en åpen kommunal forvaltning. Med slik tiltak vil man 
bringe kommunes innbyggere med i både beslutningsprosesser og drift av tjenestene. Samtidig 
som man begrenser, politikernes, profesjonenes og byråkratenes makt til fordel for 
tjenestemottaker, pårørende, elev, foreldre, brukere og innbyggere. 
Vårt budsjett er laget med kommentarer til alle tallendringer og til sist en rekke verbale forslag 
for en bedre kommune.  
 
Mulighetene er der. Det hersker for tiden optimisme og spenning blant Fauskes innbyggere, da 
det er flere fantastiske prosjekter på gang, for eksempel storstilte Fauske Tower. Vi må gjøre 
det vi kan for å utnytte potensialet byen vår bærer på. Det er nå vi legger grunnlaget for 
fremtiden.  
 
Politikk  
Innovasjon og økt produktivitet for mer velferd  
Et av verktøyene vi har brukt i vårt budsjettarbeid, er NHO Service. NHO Service har utarbeidet 
en analyse som heter «Mulighetsstudie for Fauske kommune. Samarbeid om kommunale 
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oppgaver» (NHO Service, 2016). Denne analysen er basert på bruk av beste praksis, og viser 
hvor mye det er mulig å spare på alternative driftsformer. For Fauske kommune vil bruk av best 
praksis i beste fall kunne føre til en besparelse på i overkant av 59 millioner kroner årlig, hvorav 
kr. 39 mill. gjelder sykehjem, kr. 14 mill. hjembasert omsorg, og eiendom og renhold kr. 6 mill.  
 
Ved å sette fokus på alternative måter å drive kommunen på, vil en kunne oppnå betydelige 
besparelser som kan brukes til bedre tjenesteproduksjon. Konkurranse er en sterk drivkraft for 
innovasjon. Innovasjon handler som kjent om fornyelse og forbedring. Det handler i korthet om 
et kontinuerlig søkelys på hvordan man kan gjøre ting bedre. 
  
Denne analysen viser at det er et potensial for kommunen til å utnytte dagens ressurser bedre, 
uavhengig av hvem som produserer tjenesten. Det er viktig å understreke at kommunen har 
ansvaret overfor innbyggerne for de kommunale tjenestene uavhengig av hvem som produserer 
tjenestene. Det understrekes også at analysen ikke viser muligheter ved privatisering. 
Privatisering fritar kommunen fra alt ansvar og overlater tilbud og etterspørsel til markedet 
alene. Denne analysen handler altså om hvordan man kan oppnå økt produktivitet i tjenestene 
som kommunen finansierer og har ansvar for. Det er her et bedre samspill mellom offentlig og 
privat sektor i mange tilfeller vil gi det vi mener er beste praksis. En viktig forutsetning for våre 
analyser er selvsagt at produktivitetsgevinster ikke er en følge av kvalitetsreduksjoner eller 
dårligere arbeidsvilkår.  
 
Administrasjon og organisasjon  
Fauske FrP ønsker å innspare midler ved å redusere antallet kommunestyrerepresentanter fra 
27 til 19 representanter og vil gi en besparelse på over en halv million kroner årlig. Dessuten 
mener vi at administrasjon kan kuttes i.  
 
Fauske FrP ønsker fokus på organisasjonen Fauske kommune, og forventer en lett 
sentraladministrasjon og en Rådmann med et sterkt fokus internt. Fauske kommune kan 
utvilsomt jobbe på en smartere måte. Fokus på forebygging framfor reparasjon vil på sikt kunne 
spare kommunen for store utgifter. Å gjenopprette Utekontakten for ungdom kan her være et 
eksempel.  
 
Sykefraværet i kommunen er for høyt. Vi må vurdere å opprette et prosjekt for å få økt fokus på 
å øke trivsel og tilhørighetsfølelsen i Fauske. Prosjektet bør også ha fokus og evaluering av 
ledelse på alle nivåer. Fauske FrP vil at arbeidsplikten skal være tydelig også ved sykdom, i den 
forståelse at det ved lettere sykdom og korttidsfravær skal ses på om alternativt arbeid er mulig. 
Det forventes en innsparing på dette ved bl.a. mindre vikarbruk og sykefravær.  
 
Denne muligheten ligger ikke i hovedsak i at de kommunalt ansatte skal jobbe mer eller 
hardere. Etter FrPs syn ligger kommunens store uutnyttede effektiviseringspotensial i å utnytte 
markedet til å redusere sine utgifter. Det som er karakteristisk for de aller fleste norske 
kommuner, er at de ikke undersøker i markedet hvem som kan gi dem det beste tilbudet når de 
skal kjøpe varer, de undersøker ikke hvem som yter de beste og billigste tjenestetilbudene, de 
produserer selv varer og tjenester som kjøpes billigere og bedre på markedet.  
 
Eiendomsskatt  
FrP vil styrke den private eiendomsretten, og kan derfor ikke akseptere eiendomsskatt. 
Eiendomsskatt er en svært usosial skatt som fører til at bedrifter og boligeiere beskattes uten 
hensyn til skatteevne eller til overskudd. Å kunne eie sin egen bolig er en rettighet som ikke skal 
kunne skattlegges grenseløst av politikerne.  
 
Det er beklagelig at kommunestyret i stedet for å se på egen drift, stadig øker sine utgifter, og 
derfor er nødt til å øke sine inntekter gjennom dobbeltbeskatning av sine innbyggere  
I vårt alternative budsjett viser vi til at denne på sikt skal fjernes i løpet av en fireårsperiode. 
Dette gjør vi også fordi det er svært viktig for oss å gjøre Fauske til en attraktiv by for å få nye 
tilflyttere.  
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Oppvekst  
Målet for FrP er å skape en grunnskole som pedagogisk kan møte de utfordringer samfunnet 
står overfor. Det gjelder å gi de unge et godt grunnlag for videre utdanning innen allmennfaglig 
eller yrkesfaglig studieretning, samtidig som skoleverket er økonomisk rasjonelt og effektivt 
organisert.  
 
Vi har i dag tre flotte nye skoler som vi må satse på og ta vare på: Sulitjelma, Valnesfjord og 
Vestmyra. Disse må styrkes. Dessuten ønsker vi fritt skolevalg, slik at foreldre og deres barn 
kan velge fritt hvilke av skolene i kommunen de vil gå på, så fremt det er ledig kapasitet. Vi 
ønsker å utvide SFO-tilbudet og beholde Newton-rommet.  
 
FrP mener også en bør satse på lærerne, og legger derfor inn midler til å tilby etterutdannelse 
og kursing for ansatte. Vi ser med stor bekymring på vikarstoppen som ble innført for å spare 
midler i kommunen, og ber om at dette ikke benyttes ytterligere.  
Når det gjelder barnehager, ønsker Fauske FrP at det primært skal bygges private barnehager i 
kommunen. Videre ønsker vi et mer fleksibelt barnehageopptak, hvor målet er at alle ettåringer 
som trenger det, skal kunne få en plass.  
 
Helse og omsorg  
Helse og omsorg er sammen med oppvekstsektoren kommunens viktigste områder.  
Fauske FrP ønsker at Fauske kommune skal søke om å bli en av kommunene som kan være 
med i prosjektet Statlig finansiert eldreomsorg. Det er i dag 6 kommuner i Norge som er med i 
prosjektet. Resultatet har vært så positivt at man i løpet av kort tid vil gi flere kommuner 
mulighet for å søke om å bli med i prosjektet.  
 
Det å være på et sykehjem skal ikke være en oppbevaringsplass, men et verdig tilbud til de som 
trenger det. Det betyr at pleierne skal ha tid til å snakke med beboerne, og det skal være 
ansatte som aktiviserer beboerne som ønsker det.  
 
FrP tar ikke stilling til om det er private eller et kommunalt selskap som skal utføre oppdrag eller 
tjenester, kun om tilbudet er av god kvalitet til riktig pris. Det viktigste for oss er at 
pleietrengende får en meningsfylt hverdag og må selv få bestemme når de skal stå opp, legge 
seg, hva de skal spise, og så langt det er mulig, leve livet slik de selv ønsker det. Livsglede, 
aktivitet og mestring er like viktig for personer som bor på sykehjem som for andre. Et godt og 
ernæringsmessig tilpasset kosthold som også serveres til riktig tid er viktig for å øke trivselen 
samt at det vil kunne redusere unødvendig medisinbruk - overmedisinering skal ikke 
aksepteres.  
 
Det er også et mål for Fauske FrP at seniorer skal holdes friske og kunne bo i egen bolig så 
lenge som mulig. Det er viktig med forebygging. Det skal være fokus på livskvalitet og 
lavterskeltilbud, som møteplasser for å unngå ensomhet, økt frivillighet osv. Omsorg handler 
også om dem som ikke er i institusjon. Frivilligheten står for en stor verdi, og har et stort 
potensial i fremtiden. Fauske FrP ønsker derfor å sette av 0,2 % av totalrammen til HO i hver 
institusjonsvirksomhet til frivillighet.  
 
Men det er slik at andelen seniorer over 80 år øker fremover i Fauske, og dermed er det i løpet 
av nær fremtid behov for en ny institusjon for seniorer og andre som ikke lenger kan bo i eget 
hjem. Hvordan denne institusjonen skal utformes og inneholde må gjenspeile fremtidens 
muligheter og behov.  
 
Inntil vi har et nytt tilbud i Fauske, skal Sagatun i Sulitjelma opprettholdes og bemannes for å ta 
i bruk de seks resterende ledige rommene.  
 
Sosiale tjenester  
Det skal aldri være mer attraktivt å være i sosialtjenester enn i arbeid.  
 
Passive sosialhjelpsmottakere som har arbeidsevne skal ikke uten å bli stilt krav yte godt av 



Side 22 
 

sosialhjelp, det skal lønne seg å jobbe. Tilbakemeldingen fra NAV har vært og er at det er 
enkelte grupper som anser det som lite attraktivt å arbeide da kommunens 
sosialhjelpsordninger er gode. Det gjøres en kraftig innstramming i vedtak som går ut over 
dekket primærbehov og det forventes oppmøte og aktivitetsplikt i utstrakt grad for 
sosialhjelpsmottakere. Sosialbistand skal ikke anses som et integreringsvirkemiddel/lønn.  
 
Satsing på kommunen  
Det er mye spennende som skjer på Fauske for tiden, og det er vi svært takknemlige for.  
 
Det er viktig for oss å følge opp og sørge for realisering av prosjektet E6 ut av sentrum. Dette vil 
kunne skape et trygt sentrum. Videre ønsker vi også en gradvis nedtrapping av 
parkeringsavgiften i sentrum, for å til slutt fjerne den helt – slik får vi også et mer levende 
sentrum.  
 
Fauske FrP støtter bygging av nytt kulturhus fordi dette betyr en realisering av Fauske Tower. 
Denne satsingen vil gi et løft for Fauskes nærings- og kulturliv.  
 
Kultur  
FrP grunnholdning er at kulturen skal være fri for politisk styring. Den må være basert på 
frivillighet og personlig engasjement. Derfor vil vi prioritere støtten til frivillige lag og 
organisasjoner. Som en del av prioriteringer som gjøres utbetales det ikke tilskudd til utvalgte 
kulturinstitusjoner i økonomiplanperioden og i likhet med Rådmann kutter vi på enkelte tilskudd. 
Tiltakene som er foreslått tatt ut representerer grupper som er i stand til selv å betale for sine 
interesser. 
 
Vi ønsker at Fauskebadet skal holdes åpent i skoleferiene, for det er da barnefamiliene har tid til 
å benytte tilbudet. Det bør også settes av en pott som ungdommen selv får velge hva det skal 
brukes til. Videre vil vi tilrettelegge for flere scooterløyper, primært i Sulitjelma.  
 
Teknisk  
Teknisk avdeling leverer et bredt spekter av tjenester som er avgjørende for byens innbyggeres 
ve og vel, samt bistår ved større arrangementer. FrP vil være med på utviklingen av en 
fremtidsrettet og god tjenesteleveranse fra teknisk.  
 
FrP ønsker at private aktører kan stå for å sikre nødvendig vedlikehold av infrastruktur for vann, 
avløp og renovasjon. Kommunen skal fortsatt stå ansvarlig for tjenestene ut mot innbyggerne. 
Derimot at tjenestene i seg selv kan konkurranseutsettes. Dette for å sikre 
sluttbrukerne/innbyggerne et best mulig tilbud til en konkurransedyktig pris.  
 
FrP ønsker at kommunene skal benytte JA-stempelet, og gi innbyggerne frihet til å realisere 
sine ønsker. Dette gjelder særlig i byggesøknader og reguleringssaker, der vi vil at kommunen 
skal være positive til utbyggerne med mindre svært sterke grunner taler imot. FrP vil 
tilrettelegge for en raskest mulig saksbehandling til lavest mulig gebyr. Vi ønsker også å øke 
tilgangen på ferdig opparbeidet næringstomter og boligarealer for privatbyggere.  
 
Fauske FrP mener det ikke er nødvendig for en kommune å sitte på store bygningsmasser. Det 
bør selges ut flere eiendommer som kan leies tilbake. Flere store bedrifter selger sine bygninger 
for å så og leie den tilbake på langsiktige kontrakter. FrP vil gjerne se nærmere på en slik 
løsning. Det må også gjøres en gjennomgang av samtlige offentlig betalte leiekontrakter 
kommunen har for boliger hos private/ikke-kommunale aktører. 
 
 
FrPs alternative budsjett for 2019  
 
Budsjett med forklaringer til postene  
Merk at kommentarer i utgangspunktet er for intern bruk.  
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Besparelse 

# Beskrivelse Beløp 

1  Frigjort til økt drift  Kr. 38.000.000  

2  Kutt i antall kommunestyrerepresentanter  
* Nb! Gjelder fra etter valget september 2019 og 12 mnd ut  

Kr. 648.000  

3  Fjerning av betalt sentrumsparkering  Kr. 820.000  

SUM  Kr. 39.468.000  

 
1 - Frigjort til økt drift  
Generell effektivisering opp imot NHO Service beste praksis. Dette er en moderat effektivisering 
sammenlignet med analysen fra NHO. Øker fra 2018 til 2019 på grunnlag av generell økning 
NHOs analyse.  
 
2 - Kutt i antall kommunestyrerepresentanter  
Hver kommunestyrerepresentant har en teoretisk prislapp på 81.000 kroner. Dette er basert på 
svar fra rådmannen, etter spørsmål fra Fauske Frp. Dersom vi reduserer fra 27 til 19 
representanter, sparer vi totalt sett kroner 648.000 pr. år.  
 
3 - Fjerning av betalt sentrumsparkering  
Betalt parkering er budsjettert med rundt 450.000 i netto inntekter av rådmannen for 2019. Det 
er også planlagt investeringer for nærmere 1,3 millioner. Fauske Frp mener at ved bortfall av 
betalt parkering i sentrum, vil dette bidra til vekst i sentrumsnæring. Større skatteinntekter fra 
lokalt næringsliv og handel. I tillegg mener vi at det foreligger en egenverdi og positive 
ringvirkninger av å ha et levende sentrum.  
 
 
Økte utgifter/reduserte inntekter 

#  Beskrivelse  Beløp  

4  Sagatun – hvert fall inntil ny kapasitet er på plass  Kr. 3.000.000  

5  Eiendomsskatt for boliger og fritidseiendommer  Kr. 10.412.500  

6  Reduksjon byggesaksgebyrer  Kr. 600.000  

7  Hjemmebasert omsorg  *Kr. 99.675.787  

8  Institusjon  *Kr. 83.374.565  

9  Lærerstillinger/oppgradering lærer  *Kr. 123.963.770  

10  Investering i Vestmyra barnehage  *Kr. 26.000.000  

SUM (ekskl. beløp merket med *)  Kr. 14,012,500.00  

 
 
4 - Sagatun - hvert fall inntil ny kapasitet er på plass  
Sagatun koster per dags dato, kroner 142.000, for hver beboer i gjennomsnitt. I følge 
rådmannen er Sagatun estimert til en driftskostnad på kroner 857.000 for 2019.  
 
Ved fullt belegg på Sagatun, samt oppgraderinger av rom (inntil 400.000 kroner), estimerer vi 
en årlig driftskostnad på kr. 3.000.000,-. Fullt belegg er estimert til 18 beboere.  
Vi vil fulltegne Sagatun for å utnytte den ressursen som allerede er i Sulitjelma. Bidrar også til 
avlasting av hjemmetjenesten og bedre utnyttelse av eksisterende ressurser.  
 
5 - Eiendomsskatt for boliger og fritidseiendommer  
Beløpet for 2019 er tallet Fauske Frp sitt beløp fra 2018, fordelt på fire år. Dette for å sikre en 
gradvis årlig reduksjon. Rådmannens tall viser forventede inntekter for 2019, kroner 41.650.000.  
Frp sine tall for 2019 viser forventet reduksjon av eiendomsskatt med 10,4 millioner. Over fire år 
vil det være gradvis eliminert eiendomsskatt.  
 
6 - Reduksjon byggesaksgebyrer  
Fauske Frp står fast på samme besparelse i byggesaksgebyrer, som i 2018.  
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7 - Hjemmebasert omsorg  
Fauske Frp sitt standpunkt er å enten styrke, eller minimum beholde dagens nivå på 
hjemmebasert omsorg. I denne omgang følger vi rådmannens innstilling for 2019.  
 
8 - Institusjon  
Fauske Frp følger rådmannens innstilling for 2019.  
 
9 - Lærerstillinger/oppgradering lærer  
 
Fauske Frp følger rådmannens innstilling for 2019.  
 
10 - Investering i Vestmyra barnehage  
Vi følger rådmannens innstilling med tanke på ombygging og utbygging av Vestmyra 
barnehage. 
 
Overskuddsfordeling 

#  Beskrivelse  Beløp 

Overskudd  Kr. 25.455.500  

Til investering/egenkapital/nedbet. lån  Kr. 25.455.500  

Planlegging/bygging av sykehjemsplasser og eldreboliger  Kr. 25,000,000  

Til investeringer/egenkapital/nedbet. lån.  Kr. 455.500  

 
Overskuddsfordelingen er basert utelukkende på endringsforslagene Fauske FrP. Videre 
ekskluderes punkter der vi har valgt å følge Rådmannens innstilling. 
 
 
Komprimert budsjett  
 
Besparelser 

#  Beskrivelse  Beløp  

1  Frigjort til økt drift  Kr. 38.000.000  

2  Kutt i antall kommunestyrerepresentanter  Kr. 648.000  

3  Fjerning av betalt sentrumsparkering  Kr. 820.000  

SUM  Kr. 39.468.000  

 
 
Økte utgifter/reduserte inntekter 

# Beskrivelse  Beløp  

4  Sagatun - inntil ny kapasitet er på plass  Kr. 3.000.000  

5  Eiendomsskatt for boliger og fritidseiendommer  Kr. 10.412.500  

6  Reduksjon byggesaksgebyrer  Kr. 600.000  

7  Hjemmebasert omsorg  *Kr. 99.675.787  

8  Institusjon  *Kr. 83.374.565  

9  Lærerstillinger/oppgradering lærer  *Kr. 123.963.770  

10  Investering i Vestmyra barnehage  *Kr. 26.000.000  

SUM (ekskl. beløp merket med *)  Kr. 14,012,500.00  

 
 
Overskuddsfordeling 

Beskrivelse  Beløp  

Overskudd  Kr. 25.455.500  

Til investering/egenkapital/nedbet. lån  Kr. 25.455.500  

Planlegging/bygging av sykehjemsplasser og eldreboliger  Kr. 25,000,000  

Til investeringer/egenkapital/nedbet. lån.  Kr. 455.500  
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Verbaler  
Fauske Fremskrittsparti vil i budsjettet arbeide for å nå følgende mål:  
● Kommunestyret ber rådmannen arbeide for å bedre den dramatiske økonomiske situasjonen i 
kommunen. Dette ved effektivisering og avbyråkratisering ved bruk av anbefalingene til best 
praksis av NHO Service sine analyser som viser besparelser på alternative driftsformer. 
Eksempelvis kan vi kommunen spare 59 millioner totalt ved å bruke forslagene til NHO Service.  

● Kommunestyret ber rådmannen legge frem en sak hvor en belyser fordeler og ulemper ved å 
selge eiendomsmasse og leie den tilbake. Vi ønsker å øke nedsalget av kommunal eiendom og 
kommunalt eierskap.  

● Kommunestyret ber rådmannen konkurranseutsette omsorgstjenester, og dermed innhente 
nødvendige opplysninger om konkurranseutsetting av driften av sykehjem og så fremme 
konkrete forslag om en tidsplan og prosess for konkurranseutsetting.  

● Kommunestyret ber rådmannen om å sørge for at Fauske kommune skal være en ja-
kommune som innbyggerne og næringslivet opplever at er til for dem. Kommunen skal aktivt 
bidra til å løse utfordringer. Kommunen skal sikre og videreføre de oppgavene kommunen er 
satt til å løse for sine innbyggere. Disse tilbudene skal gjøres til et lavest mulig skatte- og 
avgiftsnivå.  

● Kommunestyret ber rådmannen om at Fauske kommune skal søke om å bli med i prosjektet 
med statlig finansiert eldreomsorg når søknadsprosessen starter.  

● Kommunestyret ber rådmannen om å endre kommunestyrestrukturen for å bespare penger, å 
redusere fra 27 kommunestyrerepresentanter til 19 stykker.  

● Kommunestyret ber rådmannen om at eiendomsskatten reduseres gradvis de neste årene for 
å så i løpet av en fireårsperiode være helt borte.  

● Kommunestyret ber rådmannen om at Fauske kommune skal ta befolkningen med på viktige 
avgjørelser ved aktivt å bruke folkeavstemning.  

● Kommunestyret ber rådmannen se på muligheten for kjøkken tilbake på sykehjemmene. I 
tillegg ber vi han om at middagsserveringen er til riktig tidspunkt på døgnet, og muligheter for 
beboerne om å komme med innspill til meny og å involveres i matlaging for dem som ønsker 
det.  

● Kommunestyret ber rådmannen sørge for at kommunen vår tilbyr brukerstyrt personlig 
assistent for de som ønsker dette fremfor kommunenes egne tilbud.  
15  
 
● Kommunestyret ber rådmannen om å ikke lengre akseptere vikarstopp i skolene og i 
helsesektoren som metode for sparetiltak, da dette ikke er forsvarlig, og kan føre til ytterligere 
sykefravær.  

● Kommunestyret ber rådmannen om å ta ungdommen på alvor ved å gå inn for gjenopprettelse 
av Utekontakten.  

● Kommunestyret ber rådmannen om å ta med seg at fjellet skal være for alle, inkludert 
scooterkjørere – og dermed tilrettelegge for flere scooterløyper.  

● Kommunestyret ber rådmannen om at Fauskebadet skal være åpent i skoleferiene  

● Kommunestyret ber rådmannen om å følge opp og sørge for realisering av prosjektet E6 ut av 
sentrum  

● Kommunestyret ber rådmannen tilrettelegge for oppstart og drift av Fauske Tower  

● Kommunestyret ber rådmannen om at parkeringsavgiftene må reduseres og på sikt fjernes i 
sentrum.  

● Kommunestyret ber rådmannen om at Sagatun og skolen i Sulitjelma skal opprettholdes og 
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tas vare på  
 

 
Ronny Borge (H) fremmet følgende forslag på vegne av H, KRF og V: 
Rådmannen har lagt frem et meget stramt budsjett som er godt lesbart og ikke minst forståelig. 
Den økonomiske situasjonen for Fauske kommune er dramatisk, og nå er vi tvunget til å gjøre 
større tiltak enten vi vil eller ikke. Rådmannen har gjennom de siste års budsjett varslet det 
samme gjentatte ganger, men flertallet i kommunestyret har valgt å ignorere hans tydelige 
signaler.  

Selv om budsjettet har en rekke innstramminger og er et varsel om at økonomien i Fauske er i 
ubalanse, ønsker partiene å fokusere også på alt det positive som faktiske er med i neste års 
budsjett. Fauske er en fantastisk kommune med et rikt mangfold på mange områder. Disse er 
viktige å huske på og utvikle videre.  
De ansatte har vært tatt med i budsjettprosessen, og budsjettet er lagt frem i god tid før 
behandling i kommunestyret. Det er mange som har kommet med innspill til budsjettet, noe som 
er bra. Det er innspill fra ansatte, fagforeninger, nærmiljøutvalg, foreninger og enkeltpersoner. 
Felles for dem alle er at de bare øker driften ifht det Rådmannen foreslår. Av de som har 
kommet med innspill om å øke områder, eller å ikke gjennomføre de kutt som er skissert, har 
ikke noen kommet med forslag om hvordan dette skal finansieres. Skal noe øke må noe annet 
minskes.  
I kommunestyret får enhver endring som gjøres på Rådmannens forslag en konsekvens på et 
annet område. Et budsjett skal være i balanse.   
Budsjettet for 2019 gir en god fremstilling av den utfordrende økonomiske situasjonen Fauske 
kommune befinner seg i. Vi stiller oss i det alt vesentlige bak de strukturendringene som ligger i 
budsjettet, mye av dette var vedtatt i forrige periode, men ble snudd av dagens posisjon. 
Dersom skolestrukturen hadde blitt værende som vedtatt i 2015, så ville kommunen hatt 60-70 
MNOK i spart drift for den perioden. Kommunen ville dermed vært i en helt annen økonomisk 
situasjon enn vi er per i dag.  
Det er i dag et sykefravær på rundt 9% totalt. Måltallet for kommunen er 7%. Her er det mye 
utgifter å hente inn i sparte vikarutgifter. Det må settes et mye sterkere fokus på hvordan det 
skal jobbes for å få ned sykefraværet permanent.  
Vi ønsker at Fauske kommune fortsatt skal være 

· En JA-kommune 
· En kommune som satser og ser fremover 
· En kommune som legger til rette for eksisterende og nye etablerere 
· En kommune som er imøtekommende, åpen og tilgjengelig 
· Den folkehelsekommunen der alle faktisk trives 

 
Våre innspill er endringer til rådmannens budsjett.  
 
OPPVEKST OG KULTUR 
Fauske er en folkehelsekommune. Vi har mange flotte anlegg både inne og ute, og vi har satset 
på anlegg og folkehelse gjennom flere år. Det mener vi er riktig, og det er et viktig bidrag til å 
holde folk i fysisk aktivitet. Folk som er i fysisk aktivitet er lengre friske og klarer seg lengre 
hjemme i egen bolig. Å stenge idrettsanlegg deler av året er vi imot. Svømme- og idrettshall 
burde hatt utvidede åpningstider i ferier i stedet for å stenges. Vi har et sterkt svømmemiljø på 
Fauske som trenger forutsigbarhet for når de kan trene og ha aktivitet. Svømmehallen må 
derfor være åpen hele året.  
Fauske har hatt en ordning med gratis trening for barn og unge. Det foreslås nå fjernet. Det kan 
vi ikke støtte. Ordningen er en styrke for Fauske, og ikke minst er det et tilbud til de som av ulike 
årsaker ikke har mulighet for å betale for trening for sine barn.   
Stillingen som idrettskonsulent er et viktig bidrag opp mot det frivillige Fauske. Stillingen har 
stått vakant hele 2018. Det er mange oppgaver som ikke har vært utført, og idrettsanlegg blir 
ikke fulgt opp slik de burde. Forfallet og manglende oppfølging av anlegg setter fort sine spor, 
og anlegg vil fort bli ubrukbare. Partiene vil at denne stillingen skal på plass igjen.  
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Vi ønsker at tilbudet som gis i kulturskolen skal opprettholdes, og legger inn den ½ stillingen 
som er foreslått kuttet.  
Den flerårige saken som gjelder Newton-rommet er for 2019 foreslått kuttet til det halve. Vi vil 
opprettholde den i 100%, og legger det inn i vårt budsjett.  
Planene for et nytt hotell på Fauske går stadig fremover og det jobbes aktivt med å kunne starte 
bygging allerede i 2019. Fauske kommune har vedtatt å realisere et kulturbygg i tilknytning til 
hotellet. Begge disse prosjektene blir utrolig spennende, og Rådmannen bes sørge for at 
prosessen med kulturbygget følges opp slik at begge byggene kan åpnes på samme tid. Videre 
må det jobbes aktivt opp mot fylke og stat for å skaffe finansiering til bygget, og det må også 
gjøres en jobb mot private aktører som kan være aktuelle for- og ser verdien av et slikt bygg. Vi 
bør f.eks se om det er private aktører som kan tenke seg å kjøpe et fremtidig navn på Fauskes 
kulturbygg.  
Partiene var imot å bruke flere millioner på å renovere bassenget i Sulitjelma. Når dette likevel 
ble gjort mener vi at driften av bassenget må fortsette. Å kjøre elever i skolen i Sulis til Fauske 
for å ha svømmeundervisning når det ligger et basseng i skolebygget blir meget rart. Det er en 
kostand på 1,1 MNOK i året for å drifte bassenget i Sulis, det er lave besøkstall og liten inntekt. 
Da debatten om renovering av bassenget gikk, var det flere foreninger og private som kom med 
ulike forslag til hvordan bassenget kunne driftes til en lavere kostnad enn det som nå er fakta. 
Rådmannen bes derfor ta initiativ til å få et slikt samarbeid på plass for å kunne ta ned driften 
noe for kommende år og samtidig ha drift i bassenget.  
I disse dager er det en debatt om lysløypa i Hauan skal opprettholdes. Dette er en løype som 
mange bruker, og den fremmer folkehelse. Saken er ikke behandlet politisk, men vi vil at det tas 
initiativ fra kommunen opp mot private og lag/foreninger som sammen med kommunen kan 
jobbe for å beholde løypa i drift.  
Partiene støtter Rådmannen i hans forslag om at det er nok med 2 skoler i Fauske sentrum. 
Vestmyra og Finneid vil gi et godt og faglig skoletilbud for våre barn i en god Fauskeskole. En 
sak om å utrede skolestrukturen i Fauske er nettopp behandlet, og skal endelig opp som sak i 
kommunestyret i mai 2019. For de som jobber i skoleverket bør en avklaring om skolestruktur 
komme før den tid. Høyre, KrF og V gir allerede nå et klart svar på at vi vil støtte et forslag om 2 
skoler i sentrum. Flere partier bør tidlig avklare hva de mener om denne saken sånn at elever 
og ansatte kan forberede seg på en ev annen skolestruktur enn dagens.  
Det ligger inne en betydelig økning i satsene for FSO. Dette er ikke bra for de som trenger en 
slik plass, men den økonomiske situasjonen tvinger oss til å øke brukerbetalingene for ulike 
tilbud. Vi legger inn i vårt budsjett en sum for at økningen ikke blir sår stor som foreslått. 
Makspris for full plass skal ikke koste mer enn kroner 2000, og makspris for halv sats ikke mer 
enn kroner 1500,-  
Den foreslåtte utsettelsen på pedagognormen legger vi inn i vårt budsjettforslag. Den er vedtatt 
innført i 2019, og er noe vi ikke vil velge bort.   
 
HELSE OG OMSORG 
Rådmannen foreslår i sitt budsjett strukturendringer innenfor pleie og omsorg. Han ber 
politikerne innstendig om at det ikke må tas ut enkeltelementer fra denne planen, fordi alt 
henger sammen med alt. Partiene stiller seg derfor bak det som er skissert i Rådmannens 
forslag, noe også de ansatte innenfor denne sektoren gjør.  
Sagatun og drift der har vært tema i mange år. Vi mener den beste driften av pleie og omsorg 
skal gjøres ved å samle alle tjenester i sentrum. Sagatun var en stor arbeidsplass i Sulis, og i 
dag er det noen få som jobber der. Vi vil at det jobbes aktivt for å se om andre kommunale eller 
private formål heller kan få bygget i bruk, og som også kan gi arbeidsplasser i Sulis. I den 
jobben bør både innbyggere og nærmiljøutvalget bidra på en konstruktiv måte. Dersom det ikke 
er mulig å finne alternativ aktivitet, bør bygget selges. Den som kjøper det vil nok sørge for 
aktivitet i bygget.  
Selv om de foreslåtte tiltakene blir vedtatt ligger det store utfordringer foran oss innenfor pleie 
og omsorg. I de kommende år vil det være behov for å gjøre ytterligere endringer innen denne 
sektoren, og budsjettet for 2019 er således bare en begynnelse. 
I dag er det kommunen som står for stort sett all drift og tilbud innen pleie og omsorg. I årene 
fremover vil behovet bare øke i denne sektoren, vi lever lengre, og vi blir færre yngre. Vi vil 
jobbe for at også private skal kunne etablere seg i Fauske med ulike tilbud innenfor pleie og 
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omsorg. Vi mener at de beste tilbud og tjenester kan gis der det offentlige og det private 
sammen har ulike tilbud til kommunens innbyggere. Behovet for en slik dreining i Fauske 
kommune blir bare mer og mer synlig.  
    
NÆRING OG KOMPETANSE 
Det skjer mye spennende i Fauske for tiden. Nå er det en pågående debatt om gods på 
jernbane. Fauske burde jobbet mye mer aktivt for at Fauske skal bygges ut på dette området. 
Det er ulogisk at gods kjøres til Bodø og lastes på bil som kjører RV80 tilbake til Fauske og 
videre nordover. Politisk ledelse må jobbe mye mer med dette på nasjonalt og regionalt nivå.  
Prosjektet Ny E6 Ny by er et annet spennende prosjekt. I 2019 bør det kunne presenteres 
status og hva veien videre er. Omlegging av RV80 inn til Fauske, og dermed unngå innfarten 
forbi bebyggelsen på Stranda som henger sammen med endret skolestruktur, er det blitt helt 
stille om. Det må jobbes mot Statens Vegvesen og kreves at arbeidet skal starte opp igjen. 
I disse dager ser vi at bedrifter som har vært på Fauske i lang tid forlater Fauske til fordel for 
Bodø. De siste dette gjelder er Nordlandsnett og Signal. Det er ikke bra at disse forlater Fauske. 
Vi mister arbeidsplasser, og folk med kompetanse. Politisk ledelse må jobbe for at de som er 
etablert ikke blir borte, og at nye etableringer kan komme.    
Fauske kommune har attraktive arealer for næring som må utnyttes bedre. Dette har vi pekt på i 
mange år, og gjentar det i årets budsjett. Det må settes mye sterkere fokus på næringsutvikling 
enn det gjøres i dag, og planverk må på plass. Kommunen skal være mer aktiv og tilby det som 
trengs for etableringer av ulike bedrifter på Fauske. Vi må være mer synlig i fora der dette 
diskuteres og planlegges. Her har Fauske mye å gå på ifht hva vi gjør i dag.   
Det blir en stadig sterkere kamp for å skaffe personer med ulik kompetanse til å ta seg jobb i 
Fauske kommune. Det må derfor settes inn tiltak opp mot våre egne ungdommer som drar ut 
for å ta utdanning. Vi må ha oversikt over hvor ungdommene våre tar utdanning, og hvilken 
utdanning de tar. Deretter må de følges opp gjennom hele utdanningsløpet sitt, og vi må virkelig 
vise at vi ønsker dem tilbake hjem igjen, her vi vil at de skal etablere seg.   
De siste årene har vi mistet flere linjer i vg skole. Fauske vg skole må styrkes, og linjer må 
legges hit i stedet for å sentraliseres. Våre ungdommer på 16 år skal ikke måtte flytte på hybel 
for å ta vg utdanning. De skal ha et mangfold av linjer å velge i for å ta vg utdanning hjemme.    
 
INNTEKTER 
Stort sett stiller vi oss i år bak Rådmannens forslag til budsjett. Det er små endringer vi foreslår 
for 2019. Økonomien er i dag helt ute av kontroll, og slik det styres i dag er ikke riktig vei å gå. 
Alle kommunens reserver ble tømt etter 2017, og vi drifter dessverre mot et stort underskudd i 
2018. Det er sannsynlig at vi blir meldt inn i ROBEK om ikke lenge.  
Konsesjonskraft for 2019 er solgt for ca 4,5 MNOK mer enn det som er lagt inn i budsjettet.  
Politikken skal vise at vi også vil bidra til å ta ned utgiftene. Vi foreslår å endre antallet i 
kommunestyret ned til 19 i neste periode. For kommuner med mellom 5-10.000 innbyggere kan 
man ha 19 representanter i kommunestyret. Dette må vedtas før 31.12 siste år før neste valg. 
Derfor må det skje i år.  
Vi har tro på at vi i løpet av de neste 4 år vil vi passere 10.000 innbyggere i kommunen. Når vi 
gjør det må vi igjen ha 27 representanter i kommunestyret ved valget i 2023. Men de neste fire 
årene vil vi kunne redusere utgiftene også for politisk aktivitet.  
KrF støtter ikke forslaget om reduksjon i kommunestyret. De er redd for mindre mangfold og at 
små partier ikke blir representert i kommunestyret.  

TALLDEL (i 1000 kroner)  

  

UTGIFTER  

Trening for barn/unge 500 

Idrettskonsulent 700 

Basseng Sulis 1100 

Pedagognorm 1000 

Basseng Fauske 200 

Kulturskolen 200 

SFO 350 
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Newton 150 

Ikke utsette avdrag 1300 

SUM 5500 

  

INNTEKTER  

Konsesjonskraft 4500 

Besparelse politikk 1000 

SUM 5500 

 
Per-Gunnar Skotåm og Anne Godding (R) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Investeringsbevilgning oppstart kulturhus på kr. 6 millioner strykes. 

Formannskapets innstilling med H/KRF/V's endringsforslag ble forkastet med 21 (4AP, 11FL, 
3FRP, 2R, 1SV) mot 6 (4H, 1KRF, 1V) stemmer. 
FRP's forslag ble forkastet med 24 (4AP, 11FL, 4H, 1KRF, 2R, 1SV, 1V) mot 3 (3FRP) 
stemmer. 
Formannskapets innstilling med FL/R/SV's endringsforslag ble vedtatt med 18 (4AP, 11FL, 2R, 
1SV) mot 9 (3FRP, 4H, 1KRF, 1V) stemmer. 
R's forslag ble forkastet med 25 (4AP, 11FL, 3FRP, 4H, 1KRF, 1SV, 1V) mot 2 (2R) stemmer. 

 

 
KOM- 116/18 Vedtak: 
Vedtak: 
1. Strategisk innretning 

a. Fauske kommune har over år hatt et for høyt driftsnivå i forhold til de reelle 
inntektene. Situasjonen er nå kritisk med en drift i betydelig underbalanse både i 
2017 og 2018. Meget høy lånegjeld forsterker behovet for å gjøre umiddelbare 
driftstilpasninger i kommende økonomiplanperiode.  

 
b. Rådmannen foreslår en dreining med fokus på en fremtidsrettet helse- og 

omsorgssektor, gjennom omstrukturering av institusjon og hjemmetjeneste. 

 
c. Demografiutviklingen i Fauske kommune medfører et behov å redusere utgiftene i 

skole betydelig, for på sikt å overføre ressurser til helse og omsorg. Samtidig satses 
det på barn og unge gjennom ferdigstillelse av investeringer i nye skole- og 
barnehagebygg med uteområder. 

 
2. Økonomiplan 2019–2022 

a. Økonomiplanen vedtas med de retningsgivende mål og premisser samt økonomiske 
drifts- og investeringsrammer som er nedfelt i forslag til økonomiplan for Fauske 
kommune. 

 
3. Budsjett 2019 

a. Budsjett 2019 for Fauske kommune vedtas med alle tiltak slik de foreligger. 

 
b. Budsjettrammer for 2019 for Fauske kommune fastsettes som bindende for alle 

enheter og må ikke overskrides uten at det skjer etter samtykke fra bevilgende 
myndigheter etter fullmakter gitt i reglement for delegering av myndighet i 
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budsjettsaker. 

 
c. Investeringsplanen 2019 for Fauske kommune vedtas slik den foreligger. 

 
d. Skatt på inntekt og formue skrives ut etter høyest lovlige sats. 

 
e. For skatteåret 2019 skal det skrives ut eiendomsskatt for faste eiendommer i hele 

Fauske kommune, jf. lov om eigedomsskatt til kommunane (eskl.) § 2 og § 3 første 
ledd, bokstav a. Kommunen skriver i tillegg ut skatt på næringsdelen (bygning og 
grunn) i tidligere skattelagte verk/bruk (annet ledd i overgangsregel til esktl. § 3 og 
4). Det skrives ut skatt på det særskilte skattegrunnlaget redusert med en 
syvendedel i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.) 

i. Den generelle skattesatsen settes til 7 promille, jf. eskl. § 13. Satsene 
differensieres ved at den sats som skal gjelde for boliger og 
fritidseiendommer settes til 3 promille, jf. eskl. § 12, bokstav a. 
Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget settes til 7 promille. 

ii. Bunnfradrag for boliger, jf. eskl. § 11 annet ledd settes til kr 100 000,– 
for hver boenhet. 

iii. Det gis fritak for eiendomsskatt for bygninger som eies og drives av 
lag og foreninger og som benyttes til deres primærvirksomhet, jf. eskl. 
§ 7 bokstav a. Drives det kommersiell virksomhet i hele eller deler av 
bygget/eiendommen betales eiendomsskatt for den del der 
kommersiell drift skjer. 

iv. Det gis fritak for eiendomsskatt for boliger bygd de siste fem år, jf. 
eskl. § 7, bokstav c. 

v. Eiendomsskatten betales i to terminer, jf. eskl. § 25 første ledd. 
Første termin er 31. mars og andre termin er 30. september. 

vi. Takstvedtektene for eiendomsskatt i Fauske kommune av 22.5.2014, 
jf. eskl. § 10. 

vii. Takstene fastsatt med virkning for skatteåret 2015, skal gjelde frem til 
kommunestyret fatter vedtak om ny alminnelig taksering eller 
kontorjustering, jf. eskl. § 8 A-4. 

 
f. Godtgjørelse til ordfører og varaordfører. 

i. Godtgjørelse til ordfører er lik den til enhver tid gjeldende godtgjørelse 
for stortingsrepresentant. 

ii. Godtgjørelse til varaordfører utgjør 30 % av ordførers godtgjørelse. 

 
g. For 2018 legges det opp til en samlet låneramme på 206 938 mill. kr. Dette fordeler 

seg på 139 938 mill. kr til ordinære investeringer og 67 mill. kr til VA-investeringer. 
Lånene gis løpetid i samsvar med kommunelovens bestemmelser i § 50. I budsjett 
og økonomiplan er avdragstid satt til inntil 40 år. Låneopptaket er fordelt slik: 
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ENDRINGER: 
 

Fauske kommunestyre konstaterer at kommunens økonomiske situasjon er krevende og at 
omstillings- og prosessforenklingsarbeidet som er igangsatt må videreføres og videreutvikles. 

Kommunestyret er tidligere gjort kjent med at driften i 2018 går med et betydelig merforbruk, 
fortrinnsvis i pleie- og omsorgssektoren. Budsjett for 2019 har betydelige strukturelle 
endringer i seg for å rette opp i dette. 
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Bakgrunnen for kommunens utfordrende driftssituasjon skylde i hovedsak følgende: 
· Fauske kommune er en kraftkommune som har nytt godt av store inntekter fra 

dette. Konsesjonskraft, konsesjonsavgifter, kvotekraft, eiendomsskatt og utbytte 
fra eierinteressene i SKS, har vært brukt til å tilby innbyggerne gode 
tjenestetilbud innenfor alle sektorer. Inntektene fra kraft er som kjent vesentlig 
redusert de siste årene. Lave kraftpriser har gitt lavere inntekter både på salg av 
konsesjonskraft, eiendomsskatt og utbytte. Inntektstapet er betydelig. 

· Store investeringer i skolebygg har gjort at Fauske kommune har gått fra å være 
en kommune med gjeldsnivå godt under landssnittet, til å nå ligge blant de 
høyeste i landet. I 2019 vil Fauske kommune betale ca 63 millioner kroner i 
renter og avdrag på gjeld. I 2012 var tilsvarende tall 26 millioner kroner. 

· Fauske kommune har ikke i tilstrekkelig grad harmonisert sitt aktivitetsnivå over 
lang tid i takt med befolkningsendringer, bortfall av inntekter og økte 
kapitalutgifter. Blant annet har den demografiske utviklingen i kommunen med 
stadig færre innbyggere i aldersgruppen 6-15 år, medført et bortfall av 
rammetilskudd på ca 30 millioner kroner, uten at utgiftene er redusert i samme 
takt. 

Bare fra 2017 til 2018 er Fauske kommunes inntekter redusert med ca 49 millioner kroner. 
Som en konsekvens av dette er kommunestyret tydelig på at det må gjøres betydelige grep 
for å balansere driften. I fremtiden må det genereres positive driftsresultat for å komme i 
posisjon til å møte fremtidige behov for gode tjenester til innbyggerne og til å kunne gjøre nye 
investeringer. Samfunnsmessige endringer gjør at kommunal sektor må være 
omstillingsdyktig og endringsvillig for å kunne nå disse mål. 
Med bakgrunn i dette vedtas formannskapets forslag til budsjett med følgende endringer: 

 
1. TILTAK 2019 

Reduserte inntekter/økte utgifter  

  

Skole  

Foreslått økning SFO-sats reduseres med 50 % 350 000 

Newtontilbud opprettholdes som i dag 100 000 

Barnehage  

Oppretting av en ny avdeling 0-3 år Vestmyra 700 000 

Kultur og idrett  

Brukerbetalinger for leie av idrettsanlegg for barn og unge innføres ikke 500 000 

Sulitjelma bad holdes åpent i perioden oktober – april 500 000 

Tilskudd til «aktiv sommer» opprettholdes 150 000 

Hjemmetjenesten  

Omstrukturering drift hjemmetjenesten/Sagatun 3 300 000 

Fauske kommunale eiendommer  

Fauskebadet holdes åpent i skoleferiene 200 000 

VVA  

Gebyr særskilte bestillinger 150 000 

Sum reduserte inntekter/økte utgifter 5 950 000 

  

Økte inntekter/reduserte utgifter  

Fondsforvaltning/fellesområdet  

Salg konsesjonskraft 5 200 000 

Politisk virksomhet  

Reduksjon politisk virksomhet 750 000 

Sum økte inntekter/reduserte utgifter 5 950 000 

  

INVESTERINGER EKS. MVA  

Hjemmeside/digitalisering 300 000 

Innkjøp IPAD/PC 5. – 7. klasse 700 000 
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Oppgradering vei Vika/Leivset 1 500 000 

Oppgradere lysløype i Hauan/Sjåheia 1 500 000 

Sum investeringer 4 000 000 

Finansiering  

Omdisponere sentrumsutvikling (tidligere års låneopptak) 1 200 000 

Økt låneopptak 2 800 000 

Sum 4 000 000 

 
 
KOMMENTARER/VERBALER 

1. Fra 1. august 2018 er kravet til den pedagogiske bemanningen skjerpet i forskrift 
om pedagogisk bemanning. Endringene innebærer at det stilles krav om at 
barnehagene har en pedagogisk bemanning som tilsvarer minimum en 
pedagogisk leder pr syv barn under tre år og en pedagogisk leder pr 14 barn 
over tre år. Kommunestyret forutsetter at rådmannen gjennomfører den 
pedagogiske bemanningen i barnehagene i tråd med gjeldende forskrift. 
 

1. For å møte fremtidens samfunnsendringer stilles det også krav til hvordan 
kommunen er organisert, både funksjonelt og kvalitetsmessig. Kommunestyret 
ber derfor rådmannen utrede en sak om en fremtidsrettet administrativ 
organisering av kommunen med færre ledernivå. Saken fremlegges for 
kommunestyret i løpet av våren 2019. Som en konsekvens av dette må den 
politiske struktur evalueres i løpet av året.  
 

1. Kommunestyret ber rådmannen utrede og fremlegge en sak hvor elever med 
særskilte behov på 5. – 10. trinn gis individuell opplæring utenfor sin egen 
nærskole. Formålet må blant annet være å gi elever som ønsker det individuell 
tilpasset opplæring og en følelse av å kunne beherske sine ferdigheter i ulike 
situasjoner de møter i hverdagen. 
 

1. Kommunestyret ser behovet for å rekruttere og beholde kvalifisert arbeidskraft i 
Fauske kommune også for fremtiden. Dette gjelder i særdeleshet helsepersonell 
og pedagoger i skole og barnehage. Kommunestyret er opptatt av at Fauske 
kommune sikrer vekst og tilflytting av nye innbyggere. Da er det svært viktig at 
kommunen forblir en attraktiv arbeidsgiver, dette for å sikre gode offentlige 
tjenester for våre innbyggere. Med bakgrunn i dette ber kommunestyret rådmann 
utarbeide en rekrutteringsplan som fremlegges kommunestyret for behandling 
første halvår i 2019. 
 

1. Kommunestyret er opptatt av å være en god arbeidsgiver som tilbyr hele og faste 
stillinger til sine ansatte. Kommunestyret ser at det spesielt innenfor Helse og 
Omsorg brukes store summer til vikarbruk og dette må begrenses kraftig i 2019. 
Kommunestyret vet at med faste hele stillinger vil vi få vikarutgiftene ned, samt at 
våre ansatte får en inntekt de kan leve av. For å intensivere arbeidet ber 
kommunestyret rådmann se til andre kommuner og helseforetak som lykkes med 
heltidskultur og komme tilbake med en sak til partssammensatt utvalg for 
drøfting og iverksetting av tiltak. 
 

1. Kommunestyret er kjent med at kommunene Vefsn og Rana har fått til et godt 
samarbeid mellom kommunen og frivilligheten i livets siste dager. Dette arbeidet 
er ikke basert på at frivillige skal gjøre kommunenes lovpålagte oppgaver. 
Derimot er det gjennom samarbeid og system blitt et fruktbart arbeid som gagner 
både pårørende, beboere og pleiepersonell. Kommunestyret er stolt over alle de 
timer frivillige legger ned i ulike sektorer i kommunen i dag og tror at også med 
dette arbeidet vil høyne kvaliteten og kompetansen i helsetjenesten. I tillegg til at 
det er tverrpolitisk enighet om å tilrettelegge for frivillige, er det mulig å søke 
midler i ulike fora for å starte et slikt arbeid. Med bakgrunn i dette ber 
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kommunestyret Rådmann fremlegge en sak før sommeren 2019. 
 

1. Driften ved Sagatun videreføres i 2019. Kommunestyret ber rådmannen utrede 
og fremlegge en sak hvor Sagatun gjøres til et botilbud for selvhjulpne eldre som 
søker trygghet og felleskap med andre mennesker i samme situasjon. Det er 
også et ledd i å forebygge ensomhet. For å finne en best mulig bærekraftig 
løsning bes det om at Sulitjelma boligfond og Indre Salten boligbyggelag ses på 
som samarbeidspartnere i denne prosess. 
 

1. Kommunestyret vil understreke prinsippet om at gratis treningstimer for 
barn/unge i kommunenes anlegg skal videreføres. 
 

1. Kommunestyret ber rådmannen koordinere åpningstidene i Sulisbadet på nytt og 
tilpasse denne skolesvømming og andre fritidsaktiviteter. Det bes om at 
fredag/lørdag periodevis vurderes i denne sammenheng for å øke 
inntektsgrunnlaget fra tilreisende besøkende. 
 

1. Lysløypa i Hauan/Sjåheia er et meget attraktivt turområde gjennom hele året 
lokalisert «midt» i kommunens største boligområde. Den favner bredt i forhold til 
brukergrupper og det er godt tilrettelagt med gapahuker og ildsteder. 
Kommunestyret ber rådmannen, i samarbeid med lag og foreninger, iverksette 
utbedring og vedlikehold av dette anlegget, slik at det snarest kan tas i bruk. 
Parallelt med at dette arbeidet utføres søkes det eksterne 
finansieringsmuligheter gjennom f.eks spillemidler, tilskudd til nærmiljøanlegg, 
tilskudd til friluftsområde ol. 
 

1. Fauske kommune har en sentral rolle å sørge for at dets innbyggere har det 
godt. Ivaretakelsen av veteraner fra internasjonale operasjoner er et 
samfunnsansvar for alle sektorer, men kanskje spesielt for den tilhørende 
kommunen. Kommunestyret ber derfor rådmannen fremlegge forslag til 
veteranplan for Fauske kommune. 
 

1. Kommunestyret ber rådmannen legge til rette for en fleksibel og mer smidig 
innkreving av kommunale avgifter. Ved at kommunens innbyggere henvender 
seg til kommunen, bes det om at fakturering skjer enten månedlig, kvartalsvis 
eller årlig. 
 

1. Rådmannen bes til hvert møte i formannskapet rapportere om status i den 
økonomiske utvikling. 

 
 
 
117/18: Disponering av kompensasjonstilskudd for omsorgsboliger 2019 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 27.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune yter følgende driftstilskudd til borettslag (omsorgsboliger) for 2019:  
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Rådmannens forslag til innstilling: 
 

Fauske kommune yter følgende driftstilskudd til borettslag (omsorgsboliger) for 2019:  
 

 
 

 
Helse- og omsorgsutvalg 26.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
HEOM- 032/18 Vedtak: 
Innstilling til formannskapet: 

Fauske kommune yter følgende driftstilskudd til borettslag (omsorgsboliger) for 2019:  
 

 
 
Formannskap 27.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Helse- og omsorgsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
FOR- 102/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune yter følgende driftstilskudd til borettslag (omsorgsboliger) for 2019:  
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Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 117/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommune yter følgende driftstilskudd til borettslag (omsorgsboliger) for 2019:  
 

 
 
 
 
118/18: Vedrørende kostnader knyttet til drift av nødnett 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 27.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 
1. Fauske kommune mener at dagens investeringsmodell for Nødnett hverken er forsvarlig 

eller korrekt. Kostandene for kommunene er betydelig og kostnadene er ute av kontroll. 
2. Fauske kommune mener at Nødnettet er en nasjonal og statlig beredskapsoppgave og 

bør finansieres av Staten ved at sektordepartementene betaler årlig for egen sektors 
bruk av Nødnett. 

3. Oppsigelse av tjenesteavtale og avtale om levering og bruk av utstyr til 
kommunikasjonssentraler i Nødnett med DSB bør vurderes. 

4. Fauske kommune ber om at vertskommunen for 110 sentralen, Bodø kommune 
v/ordfører bringer saken inn til politisk behandling for statlige myndigheter. 

5. Fauske kommune ber om at saken bringes inn som referatsak til regionrådet.  

 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
1. Fauske kommune mener at dagens investeringsmodell for Nødnett hverken er forsvarlig 

eller korrekt. Kostandene for kommunene er betydelig og kostnadene er ute av kontroll. 
2. Fauske kommune mener at Nødnettet er en nasjonal og statlig beredskapsoppgave og 

bør finansieres av Staten ved at sektordepartementene betaler årlig for egen sektors 
bruk av Nødnett. 

3. Oppsigelse av tjenesteavtale og avtale om levering og bruk av utstyr til 
kommunikasjonssentraler i Nødnett med DSB bør vurderes. 

4. Fauske kommune ber om at vertskommunen for 110 sentralen, Bodø kommune 
v/ordfører bringer saken inn til politisk behandling for statlige myndigheter. 

5. Fauske kommune ber om at saken bringes inn som referatsak til regionrådet.  

 
 
Formannskap 27.11.2018: 
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Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

 
FOR- 099/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 
1. Fauske kommune mener at dagens investeringsmodell for Nødnett hverken er forsvarlig 

eller korrekt. Kostandene for kommunene er betydelig og kostnadene er ute av kontroll. 
2. Fauske kommune mener at Nødnettet er en nasjonal og statlig beredskapsoppgave og 

bør finansieres av Staten ved at sektordepartementene betaler årlig for egen sektors 
bruk av Nødnett. 

3. Oppsigelse av tjenesteavtale og avtale om levering og bruk av utstyr til 
kommunikasjonssentraler i Nødnett med DSB bør vurderes. 

4. Fauske kommune ber om at vertskommunen for 110 sentralen, Bodø kommune 
v/ordfører bringer saken inn til politisk behandling for statlige myndigheter. 

5. Fauske kommune ber om at saken bringes inn som referatsak til regionrådet.  

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 118/18 Vedtak: 
Vedtak: 
1. Fauske kommune mener at dagens investeringsmodell for Nødnett hverken er forsvarlig 

eller korrekt. Kostandene for kommunene er betydelig og kostnadene er ute av kontroll. 
2. Fauske kommune mener at Nødnettet er en nasjonal og statlig beredskapsoppgave og 

bør finansieres av Staten ved at sektordepartementene betaler årlig for egen sektors 
bruk av Nødnett. 

3. Oppsigelse av tjenesteavtale og avtale om levering og bruk av utstyr til 
kommunikasjonssentraler i Nødnett med DSB bør vurderes. 

4. Fauske kommune ber om at vertskommunen for 110 sentralen, Bodø kommune 
v/ordfører bringer saken inn til politisk behandling for statlige myndigheter. 

5. Fauske kommune ber om at saken bringes inn som referatsak til regionrådet.  

 
 
 
119/18: Trafikksikkerhetsplan 2019-2023 
 
Vedtak som innstilling fra Plan- og utviklingsutvalg - 20.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret vedtar Trafikksikkerhetsplan 2019-2023 slik den foreligger med 
følgende tillegg: 
G/S-vei langs FV 830 i Sulitjelma i tilknytning til ny butikk. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Kommunestyret vedtar Trafikksikkerhetsplan 2019-2023 slik den foreligger. 
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Plan- og utviklingsutvalg 20.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Kathrine Moan Larsen (FL) fremmet følgende tilleggsforslag: 
G/S-vei langs FV 830 i Sulitjelma i tilknytning til ny butikk. 

FL's tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 
Rådmanns forslag med endring ble enstemmig vedtatt. 

 
PLUT- 124/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret vedtar Trafikksikkerhetsplan 2019-2023 slik den foreligger med 
følgende tillegg: 
G/S-vei langs FV 830 i Sulitjelma i tilknytning til ny butikk. 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 119/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Kommunestyret vedtar Trafikksikkerhetsplan 2019-2023 slik den foreligger med 
følgende tillegg: 
G/S-vei langs FV 830 i Sulitjelma i tilknytning til ny butikk. 

 
 
 
120/18: Sluttbehandling reguleringsplan Hjerteløypa i Valnesfjord 
 
Vedtak som innstilling fra Plan- og utviklingsutvalg - 20.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Hjerteløypa, som det nå foreligger. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Hjerteløypa, som det nå foreligger. 
 
 

 
Plan- og utviklingsutvalg 20.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
PLUT- 125/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Hjerteløypa, som det nå foreligger. 
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Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 120/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Hjerteløypa, som det nå foreligger. 

 
 
 
121/18: Samarbeidsform for NAV i Indre Salten 
 
Vedtak som innstilling fra Helse- og omsorgsutvalg - 26.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

1. Fauske kommunestyre er positiv til deltakelse i et interkommunalt NAV-samarbeid i 
Indre Salten etter kommunelovens § 28 (vertskommunesamarbeid) jfr vedlagt 
rapport «Samarbeid om NAV i Indre Salten» modell 2 b. 

2. Det utformes forslag til samarbeidsavtale etter kommunelovens § 28-e som 
forelegges kommunestyret for behandling. Samarbeidsavtalen skal også beskrive 
rutiner for dialog mellom vertskommune og samarbeidskommuner. 

3. Vertskommunesamarbeidet har gyldighet når deltagende kommuners 
kommunestyrer har gitt sin tilslutning til samarbeidsavtalen. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

1. Fauske kommunestyre er positiv til deltakelse i et interkommunalt NAV-samarbeid i 
Indre Salten etter kommunelovens § 28 (vertskommunesamarbeid) jfr vedlagt 
rapport «Samarbeid om NAV i Indre Salten» modell 2 b. 

2. Det utformes forslag til samarbeidsavtale etter kommunelovens § 28-e som 
forelegges kommunestyret for behandling. Samarbeidsavtalen skal også beskrive 
rutiner for dialog mellom vertskommune og samarbeidskommuner. 

3. Vertskommunesamarbeidet har gyldighet når deltagende kommuners 
kommunestyrer har gitt sin tilslutning til samarbeidsavtalen. 

 
 

 
Helse- og omsorgsutvalg 26.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
HEOM- 029/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

1. Fauske kommunestyre er positiv til deltakelse i et interkommunalt NAV-samarbeid i 
Indre Salten etter kommunelovens § 28 (vertskommunesamarbeid) jfr vedlagt 
rapport «Samarbeid om NAV i Indre Salten» modell 2 b. 

2. Det utformes forslag til samarbeidsavtale etter kommunelovens § 28-e som 
forelegges kommunestyret for behandling. Samarbeidsavtalen skal også beskrive 
rutiner for dialog mellom vertskommune og samarbeidskommuner. 



Side 40 
 

3. Vertskommunesamarbeidet har gyldighet når deltagende kommuners 
kommunestyrer har gitt sin tilslutning til samarbeidsavtalen. 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 

Inhabil Varamedlem Merknad 

Siv Anita Johnsen 
Brekke 

 Siv Anita Johnsen Brekke (H) stilite 
spørsmål med egen habilitet - 
Kontaktperson for Fagforbundet i 
prosessen. 
Brekke ble enstemmig erklært inhabil. 

 
 
Behandling: 
Helse- og omsorgsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 121/18 Vedtak: 
Vedtak: 

1. Fauske kommunestyre er positiv til deltakelse i et interkommunalt NAV-samarbeid i 
Indre Salten etter kommunelovens § 28 (vertskommunesamarbeid) jfr vedlagt 
rapport «Samarbeid om NAV i Indre Salten» modell 2 b. 

2. Det utformes forslag til samarbeidsavtale etter kommunelovens § 28-e som 
forelegges kommunestyret for behandling. Samarbeidsavtalen skal også beskrive 
rutiner for dialog mellom vertskommune og samarbeidskommuner. 

3. Vertskommunesamarbeidet har gyldighet når deltagende kommuners 
kommunestyrer har gitt sin tilslutning til samarbeidsavtalen. 

 
 
 
122/18: Erverv av boretter i Helsetunet Borettslag 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 27.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune kjøper inntil 9 boretter ved Helsetunet borettslag. Borettene kjøpes 
ved ledighet. Kjøpene finansieres over driftsmidler til samhandlingsområdet Helse og 
omsorg. Øvre ramme for tiltaket settes til kr. 150 000. 
Som eier av flere boretter i Helsetunets borettslag skal Fauske kommune opptre med 
respekt overfor andre eiere av boretter i borettslaget og etablere et godt samarbeid med 
borettslagets styre. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Fauske kommune kjøper inntil 9 boretter ved Helsetunet borettslag. Borettene kjøpes 
ved ledighet. Kjøpene finansieres over driftsmidler til samhandlingsområdet Helse og 
omsorg. Øvre ramme for tiltaket settes til kr. 150 000. 
 

 
Helse- og omsorgsutvalg 26.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Ole Tobias Orvin (SV) fremmet følgende omforente tilleggsforslag: 
Som eier av flere boretter i Helsetunets borettslag skal Fauske kommune opptre med respekt 
overfor andre eiere av boretter i borettslaget og etablere et godt samarbeid med borettslagets 
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styre. 

Det omforente tilleggsforslaget ble enstemmig vedtatt. 
Rådmannens forslag til innstilling med endring ble enstemmig vedtatt. 

 
HEOM- 031/18 Vedtak: 
Innstilling til formannskapet: 

Fauske kommune kjøper inntil 9 boretter ved Helsetunet borettslag. Borettene kjøpes 
ved ledighet. Kjøpene finansieres over driftsmidler til samhandlingsområdet Helse og 
omsorg. Øvre ramme for tiltaket settes til kr. 150 000. 
Som eier av flere boretter i Helsetunets borettslag skal Fauske kommune opptre med 
respekt overfor andre eiere av boretter i borettslaget og etablere et godt samarbeid med 
borettslagets styre. 

 
Formannskap 27.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Helse- og omsorgsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
FOR- 098/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune kjøper inntil 9 boretter ved Helsetunet borettslag. Borettene kjøpes 
ved ledighet. Kjøpene finansieres over driftsmidler til samhandlingsområdet Helse og 
omsorg. Øvre ramme for tiltaket settes til kr. 150 000. 
Som eier av flere boretter i Helsetunets borettslag skal Fauske kommune opptre med 
respekt overfor andre eiere av boretter i borettslaget og etablere et godt samarbeid med 
borettslagets styre. 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 

Inhabil Varamedlem Merknad 

Sverre Hagen  Sverre Hagen (FL) stilte spørsmål med 
egen hablitet - Styreleder. 
Hagen ble enstemmig erklært inhabil. 

 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 122/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommune kjøper inntil 9 boretter ved Helsetunet borettslag. Borettene kjøpes 
ved ledighet. Kjøpene finansieres over driftsmidler til samhandlingsområdet Helse og 
omsorg. Øvre ramme for tiltaket settes til kr. 150 000. 
Som eier av flere boretter i Helsetunets borettslag skal Fauske kommune opptre med 
respekt overfor andre eiere av boretter i borettslaget og etablere et godt samarbeid med 
borettslagets styre. 

 
 
 
123/18: Samarbeidsavtale om akuttberedskap i barneverntjenesten 
 



Side 42 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
           

· Fauske kommune oppretter en egen formalisert akuttberedskap for 
barneverntjeneste fra og med 1.1.19. 

 
· Kommunestyret i Fauske gir tilslutning til opprettelse av 

vertskommunesamarbeid etter § 28 i kommuneloven knyttet til akuttberedskap 
for barneverntjeneste. Fauske kommune står som vertskommune. 

 
· Fauske kommune inngår samarbeidsavtaler med Sørfold kommune, Hamarøy 

kommune og Tysfjord kommune (vestsiden) under forutsetning av lovlig fattede 
vedtak om delegering av myndighetsutøvelsen fra den enkelte kommunes 
kommunestyre. 

 
· Avtalen kan innskrenkes eller utvides til å gjelde også andre kommuner innenfor 

tilgjengelig geografisk avstand. 

 
 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 123/18 Vedtak: 
Vedtak:           

· Fauske kommune oppretter en egen formalisert akuttberedskap for 
barneverntjeneste fra og med 1.1.19. 

 
· Kommunestyret i Fauske gir tilslutning til opprettelse av 

vertskommunesamarbeid etter § 28 i kommuneloven knyttet til akuttberedskap 
for barneverntjeneste. Fauske kommune står som vertskommune. 

 
· Fauske kommune inngår samarbeidsavtaler med Sørfold kommune, Hamarøy 

kommune og Tysfjord kommune (vestsiden) under forutsetning av lovlig fattede 
vedtak om delegering av myndighetsutøvelsen fra den enkelte kommunes 
kommunestyre. 

 
· Avtalen kan innskrenkes eller utvides til å gjelde også andre kommuner innenfor 

tilgjengelig geografisk avstand. 

 
 
 
124/18: Kommunedelplan for fysisk aktivitet og friluftsliv 
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Vedtak som innstilling fra Oppvekst- og kulturutvalg - 22.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

· Kommunedelplan for fysisk aktivitet og friluftsliv forlenges og gjøres gjeldende ut 
2019.  

· Planens anleggsdel skal likevel rulleres og danne grunnlag for søknad om 
tildeling av spillemidler i 2019. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

 
· Kommunedelplan for fysisk aktivitet og friluftsliv forlenges og gjøres gjeldende ut 

2019.  
· Planens anleggsdel skal likevel rulleres og danne grunnlag for søknad om 

tildeling av spillemidler i 2019. 
 

 
Oppvekst- og kulturutvalg 22.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
OPKU- 040/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

· Kommunedelplan for fysisk aktivitet og friluftsliv forlenges og gjøres gjeldende ut 
2019.  

· Planens anleggsdel skal likevel rulleres og danne grunnlag for søknad om 
tildeling av spillemidler i 2019. 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Siv Anita Johnsen Brekke (H) foreslo nytt pkt. 2: 
Idrettskonsulentstillingen lyses ut. Dette for å kunne ivareta oppfølging av disse planene og for 
å sørge for at anleggene i kommunen blir godt ivaretatt. 
Innarbeides i økonomimelding 1. 

Oppvekst- og kulturutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
H's forslag ble forkastet med 20 (3AP, 11FL, 3FRP, 2R, 1SV) mot 6 (4H, 1KRF, 1V) stemmer. 

 
KOM- 124/18 Vedtak: 
Vedtak: 

· Kommunedelplan for fysisk aktivitet og friluftsliv forlenges og gjøres gjeldende ut 
2019.  

· Planens anleggsdel skal likevel rulleres og danne grunnlag for søknad om 
tildeling av spillemidler i 2019. 

 
 
 
125/18: Orienteringssak tilskudd private barnehager 2019 
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Vedtak som innstilling fra Oppvekst- og kulturutvalg - 22.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

Saken tas til orientering. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 

 
Saken tas til orientering 
 

 
Oppvekst- og kulturutvalg 22.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
OPKU- 045/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Saken tas til orientering. 
 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Oppvekst- og kulturutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 125/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Saken tas til orientering. 
 
 
 
126/18: Eksamen grunnskole 2018 
 
Vedtak som innstilling fra Oppvekst- og kulturutvalg - 22.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

Saken tas til orientering. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Saken tas til orientering. 
 

 
Oppvekst- og kulturutvalg 22.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
OPKU- 044/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Saken tas til orientering. 
 
Kommunestyre 13.12.2018: 
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Behandling: 
Oppvekst- og kulturutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 126/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Saken tas til orientering. 
 
 
 
127/18: Ordensreglement for skolefritidsordningen i Fauskeskolen  
 
Vedtak som innstilling fra Oppvekst- og kulturutvalg - 22.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

Vedlagte ordensreglement for skolefritidsordningen SFO i Fauske kommune vedtas og 
er gjeldende fra 01.01.2019 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Vedlagte ordensreglement for skolefritidsordningen SFO i Fauske kommune vedtas og 
er gjeldene fra 01.01.2019 

 
Oppvekst- og kulturutvalg 22.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
OPKU- 046/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Vedlagte ordensreglement for skolefritidsordningen SFO i Fauske kommune vedtas og 
er gjeldende fra 01.01.2019 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Oppvekst- og kulturutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 127/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Vedlagte ordensreglement for skolefritidsordningen SFO i Fauske kommune vedtas og 
er gjeldende fra 01.01.2019. 

 
 
 
128/18: Endring av selskapsavtale Salten Brann IKS 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 27.11.2018 
Innstilling til kommunestyret: 

 
Fauske kommunestyre vedtar endringer i selskapsavtale for Salten Brann IKS, jfr. 
styresak 20/18. 

 
Rådmannens forslag til vedtak: 
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Fauske kommunestyre vedtar endringer i selskapsavtale for Salten Brann IKS, jfr. 
styresak 20/18. 

 
Formannskap 27.11.2018: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
FOR- 103/18 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

 
Fauske kommunestyre vedtar endringer i selskapsavtale for Salten Brann IKS, jfr. 
styresak 20/18. 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstiling ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 128/18 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommunestyre vedtar endringer i selskapsavtale for Salten Brann IKS, jfr. 
styresak 20/18. 

 
 
 
129/18: Nyvalg etter bortgang - Egil Setså 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Som nytt medlem i styre for Sulitjelma boligfond velges: 
· ………………………….. 

 

 
Kommunestyre 13.12.2018: 
 
 
Behandling: 
Nils-Christian Steinbakk (FL) foreslo: 
Som nytt medlem i styre for Sulitjelma boligfond velges: 

· Kathrine Moan Larsen (FL) 

Som nytt 2. varamedlem i styre for Sulitjelma boligfond velges: 

· Per-Gunnar Skotåm (R) 

FL's forslag ble enstemmig vedtatt. 

 
KOM- 129/18 Vedtak: 
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Vedtak: 

Som nytt medlem i styre for Sulitjelma boligfond velges: 

· Kathrine Moan Larsen (FL), Charlotta 59A, 8230 Sulitjelma 

Som nytt 2. varamedlem i styre for Sulitjelma boligfond velges: 

· Per-Gunnar Skotåm (R), Simonsborgbakken 12, 8230 Sulitjelma 

 
 
 
 


